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Za učinkovito gašenje je potreben prostor
Mesec požarne varnosti je projekt, ki ga sku-

paj izvajajo Uprava RS za zaščito in reševanje, 
Gasilska zveza Slovenije in Slovensko združenje 
za požarno varstvo (SZPV). Tematika letošnjega 
meseca varstva pred požari je namenjena inter-
vencijskim potem in površinam za gasilce in se 
ujema s smernico SZPV z naslovom Površine za 
gasilce v stavbah, ki je v fazi javne obravnave, 
nastala pa je na pobudo gasilskih enot. Pri nje-
ni pripravi so sodelovali tako poklicni kot pro-
stovoljni gasilci.

V omenjeni smernici so sprva želeli določiti 
potrebne površine za gasilce za različne objek-
te (ne le stavbe) in predpisati sodelovanje z ga-
silskimi enotami, ki bodo objekte gasile, vendar 
se pristojni ministrstvi s tem nista strinjali. Prip-
ravljavci so se tako morali omejiti na obravnavo 
stavb in načrtovanje površin za gasilce, vse os-
talo pa bo treba urediti drugje. 

Smernica torej ni dokument, ki bi urejal ce-
lotno problematiko učinkovite intervencije ga-
silcev, ampak je namenjen predvsem projektan-
tom pri načrtovanju novih ter adaptacijah ob-
stoječih stavb. Pri preureditvah okolice stavb je 
namreč mogoče urediti tudi dostope in dovoze 
za gasilce.

27. septembra je bil v Škofji Loki posvet z nas-
lovom Intervencijske poti in površine za gasil-
ce, na katerem so sodelovali predstavniki gasil-
skih zvez in drugi, ki delajo na področju požarne 
varnosti in preventive. Na posvetu so bili pred-

stavljeni primeri dobrih in slabih praks, veljav-
ni predpisi in primeri ureditve problematike in-
tervencijskih poti ter površin za gasilce v tujini. 

Za letošnji mesec požarne varnosti je bil na-
tisnjen plakat s sloganom Ko se nesreča zgodi, 
naj bodo proste poti! Z njim želijo organizatorji 
opozoriti občane na pomen intervencijskih poti 
in površin za gasilce. Enako vsebino ima letak, 
ki ga delijo po gospodinjstvih.

Gasilci v oktobru obiskujejo šole in vrtce ter 
otrokom predstavljajo njihovo dejavnost in te-
matiko letošnjega meseca požarne varnosti. Tej 
aktivnosti namenjajo še posebno pozornost, 
saj se zavedajo, da se odnos do varnosti obli-
kuje zlasti v času učenja in odraščanja. Šolam, 
vrtcem in drugim organizacijam s strokovnimi 
nasveti pomagajo pri izvedbi evakuacij, kajti v 
primeru nesreč gasilci ne sodelujejo pri evaku-
acijah, ampak po potrebi le rešujejo občane, ki 
se ne uspejo pravočasno evakuirati.

V tem času gasilci obiskujejo tudi stanovalce 
večstanovanjskih stavb in se z njimi pogovarja-
jo o pomenu prehodnih intervencijskih poti, iz-
vajajo prikazne in druge vaje ter izvajajo pregle-
de hidrantnih omrežij.

(TŠ)

(JM)
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Tema tedna, Aktualno

OBČINA SOLČAVA

Planetu Zemlja najbolj prijazna 
mala občina je Solčava 

Listino o podelitvi naziva je prevzela županja Katarina Prelesnik 
(levo). (Fotodokumentacija Društva Planet Zemlja)

V sklopu dogajanj na sejmu Nara-
va-zdravje na Gospodarskem razsta-
višču v Ljubljani so v četrtek, 12. ok-
tobra, podelili nazive Planetu Zem-
lja najbolj prijazne občine. V katego-
riji malih občin z do 3.000 prebivalci 
je bila letos najboljša solčavska obči-
na. Po mnenju ocenjevalne komisije 
dela Solčava na devetih od razisko-
vanih področij odlično, na nekaterih 

pa imajo še nekaj rezerve. 
Listino o podelitvi naziva je na 

sejmu prevzela županja Katarina 
Prelesnik. V zahvalnem nagovo-
ru je povedala, da naziv zavezuje, 
da si prizadevajo v začrtani smeri 
še naprej in daje energijo, da se na 
katerem od področij stanje v pozi-
tivnem smislu še nadgradi.

Marija Lebar

KO SE NESREČA ZGODI, NAJ BODO PROSTE POTI

Interventne poti, ki so namenjene reševanju, naj bodo 
vedno prazne

Nova sprememba zakona o cestnem prometu voznikom 
v primeru zastoja ali nesreče na avtocesti ali hitri cesti 
določa, da morajo vozniki vzpostaviti reševalni pas, ki 
je dovolj širok za varno vožnjo intervencijskih vozil. 
Po novem se je dovoljeno razvrščati čez robno črto 
smernega vozišča, tudi na odstavni pas.

Letošnji oktober, mesec požarne 
varnosti, je namenjen ozaveščanju 
o pomenu prostih intervencijskih 
poti za hitro in učinkovito reše-
vanje življenj. Pogosto se namreč 
zgodi, da ob požaru, nesreči ali ko 
nekdo potrebuje pomoč, interven-
tna vozila ne morejo pripeljati do 
vhoda v stavbo ali njegovo bližino.

TALNE OZNAKE OPOZARJAJO
Gasilci in reševalci se pogos-

to srečujejo z ovirami na poteh: v 
strnjenih naseljih, na cestah, pri 
prometnih nesrečah in odzivih na 
klic na nujno medicinsko pomoč. 
Interventne poti so označene s tal-
nimi oznakami pred javnimi usta-
novami, kot so šole, zdravstveni-
mi domovi, pred zgradbami, kjer je 
pogosto veliko ljudi, kot so trgovi-
ne in podobno. 

V naši dolini v mesecu požar-
ne varnosti na proste interventne 
poti opozarjajo plakati na nekate-
rih javnih ustanovah, je povedal 
predsednik Gasilske zveze Zgor-

nje Savinjske doline Janko Žun-
tar. Pomembno je namreč, da pre-
bivalci ne parkirajo vozil na ozna-
čenih mestih, da zagotavljajo pre-
hodnost v strnjenih naseljih in 
pred vhodi v večje stanovanjske 
objekte ne puščajo avtomobilov.

INŠPEKCIJSKI PREGLEDI
Vse to je namreč zelo po-

membno, saj je hitro posredovanje 
pomembno, v kolikor pride do po-
žara ali do nujne pomoči človeku. 
V večstanovanjskih stavbah po-
žarni inšpektorji vsako leto opra-
vijo pregled in še posebej opozar-
jajo, naj stanovalci na hodnikih ne 
puščajo omar, koles, korit z rožami, 

ki bi lahko pri delu ovirale gasilce 
ali reševalce. V skupnih prostorih 
(kleteh) pa je prepovedano pušča-
ti gorljive stvari, kot so pnevmatike 
in kosovni odpadki.

UMIKANJE VOZILOM
Vodja enote za tehnično reševa-

nje pri PGD Nazarje Boštjan Ciga-
le je povedal, s kakšnimi težavami 
se njihova enota najpogosteje sre-
čuje. Ker se njihova pomoč potre-

buje pri prometnih nesrečah, opa-
žajo, da ljudje niso vešči umikanja 
in se velikokrat prestrašijo, ko za 
sabo zaslišijo gasilsko vozilo. Rea-
girajo tako, da se sunkovito ustavi-
jo, namesto da bi se poskušali kar 
najbolj varno umakniti na skrajno 
desno stran ceste. To je zelo nevar-
no in šoferji gasilskih vozil morajo 
biti še toliko bolj previdni. 

DELO OVIRAJO RADOVEDNEŽI
Ob gašenju požarov se po be-

sedah Cigaleta nemalokrat ukvar-
jajo še z radovedneži, ki avtomo-
bile puščajo ob cesti in tako ovira-
jo prihod gasilcev do kraja požara. 
Vsem udeležencem v prometu ga-

silci svetujejo, naj se ne prestraši-
jo zvokov sirene na cesti, ampak z 
nezmanjšano hitrostjo najdejo var-
no mesto, kjer se lahko umaknejo s 

ceste, ali pa zapeljejo čim bolj des-
no in spustijo gasilsko ali reševal-
no vozilo mimo. 

OKTOBER, MESEC AKTIVNOSTI
Interventne poti so zelo po-

membne za celotno zaščito in re-
ševanje, kar pomeni za gasilce, re-
ševalce in nujno medicinsko po-
moč. Gasilci si pri tem še najlaž-
je pomagajo, saj imajo nekate-
ra društva opremo, s katero lahko 
prestavijo vozilo, ki ovira dostop. 
Mesec oktober je namenjen tudi 
različnim vajam, sodelovanju s šo-
lami in skrbi za lastno zaščito, kot 
so pregledi gasilnih aparatov, je 
dejal Žuntar.

Štefka Sem

Primer označenega prostora za gasilce pred trgovino v Mozirju 
(foto: Štefka Sem)



Savinjske novice št. 42, 20. oktober 2017 5

Aktualno

OBČINA GORNJI GRAD TOŽI OBČINI MOZIRJE IN REČICA OB SAVINJI 

Prvo srečanje na sodišču še ni prineslo dogovora glede 
plačila dolga

Zgodba o odlagališču v zapi-
ranju Podhom in njegovi sanaci-
ji ima že dolgo brado, ki se sedaj 
po pisanju Novega tednika nada-
ljuje celo na sodišču. V preteklem 
tednu so se na prvi obravnavi na 
celjskem sodišču srečali župani 
občin Gornji Grad, Mozirje in Re-
čica ob Savinji, ki dogovora ni-
so dosegli. Čas, da se dogovori-
jo, imajo do januarja. Če dogovora 
ne bo, bo sodišče razpisalo glavno 

obravnavo. Gre za 26 tisoč evrov, 
ki naj bi jih toženi občini dolgovali 
kot del dosedanjih stroškov zapi-
ranja odlagališča.

TOŽENI OBČINI STROŠKE 
ZAVRAČATA

Odlagališče komunalnih od-
padkov Podhom je delovalo od le-
ta 1976 do 2010. Na začetku je nanj 
odpadke odlagalo vseh sedem se-
danjih zgornjesavinjskih občin, 

takrat še pod enotno Občino Mo-
zirje. Pred 15-timi leti je Občina Mo-
zirje pričela odvažati odpadke iz 
Mozirja in Rečice ob Savinji v Bu-
kovžlak. Iz tega razloga se občini, 
ki sta se pozneje razdelili, ne čuti-
ta dolžni sofinancirati stroškov za-
piranja odlagališča. Občina Gor-
nji Grad je kot občina, kjer je odla-
gališče, po neuspešnem dogovar-
janju o sofinanciranju na sodišče 
podala regresni zahtevek. 

Župani Stanko Ogradi (Gornji 
Grad), Ivan Suhoveršnik (Mozirje) 
in Vinko Jeraj (Rečica ob Savinji) so 
na sodišče prišli z odvetniki. Stekel 
je poskus poravnave, a za dogo-
vor bodo očitno potrebna še poga-
janja, zato so vpletene strani skle-
nile, da bodo do januarja poskusi-
le najti rešitev. V kolikor je ne bodo, 
bo v tem mesecu sodišče razpisalo 
glavno obravnavo.

Štefka Sem

OBISK DELEGACIJE MINISTRSTVA ZA INFRASTRUKTURO V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Minister za infrastrukturo Gašperšič predal namenu cesti v 
Lučah in Nazarjah

Novo cestišče s krožiščem v Nazarjah sta namenu predala minister 
za infrastrukturo Peter Gašperšič (drugi z leve) in nazarski župan 

Matej Pečovnik (tretji z leve) ob prisotnosti predstavnikov direkcije 
Damirja Topolka (prvi z leve) in Tomaža Willenparta.

Rekonstruirani cesti v Lučah 
in Nazarjah sta doživeli še eno 
otvoritev. Svojemu namenu ju je 
13. oktobra s svečano otvoritvi-
jo predal minister za infrastruk-
turo dr. Peter Gašperšič skupaj 
z direktorjem Direkcije RS za in-

frastrukturo Damirjem Topolkom, 
ostalimi člani direkcije in župa-
noma Cirilom Roscem in Mate-
jem Pečovnikom. 

MINISTRSTVO BO ŠE VLAGALO V 
CESTE V NAŠI DOLINI

Gašperšič je dejal, da je ve-
sel, da svojemu namenu predaja-

jo obe rekonstruirani cesti v Zgor-
nji Savinjski dolini. Rekonstrukci-
ja državne ceste Luče-Sestre Lo-
gar v dolžini dobrih štiristo me-
trov je znašala dobrega pol milijo-
na evrov. Poleg tega so zgradili 120 
metrov podpornih zidov in razširi-

li cesto na več kot pet metrov. Pro-
jekt v Nazarjah je znašal več kot 
700 tisoč evrov, pri čemer je direk-
cija prispevala 63 odstotkov, obči-
na pa 37. 

Po besedah ministra to ni zad-
nji državni projekt v naši dolini. V 
prihodnosti nameravajo izgradi-
ti še nova mostova v Podvolovlje-

Slavnostni prerez traku na počivališču pri Igli so opravili (z leve) 
direktor Direkcije RS za infrastrukturo Damir Topolko, minister za 

infrastrukturo Peter Gašperšič, župan občine Luče Ciril Rosc, vodja 
sektorja za investicije v ceste pri direkciji Tomaž Willenpart in 

županja občine Solčava Katarina Prelesnik.

ku in Šmartnem ob Dreti ter priče-
ti z gradnjo obvoznice in predora v 
Lučah.

VSAKO LETO VEČ SREDSTEV ZA 
OBNOVO DRŽAVNIH CEST

V letošnjem letu je ministrstvo 
za infrastrukturo na novo rekon-
struiralo že preko sto kilometrov 
državnih cest po celotni Sloveni-
ji. Letošnje leto so za obnovo cest 
namenili dvesto milijonov evrov, 
kar je po besedah ministra dvak-
rat več kot lani. V prihodnjem le-
tu nameravajo to številko še po-
večati, na približno 206 milijonov 
evrov.

ZAGOTOVLJENA VEČJA VARNOST
Župan občine Luče Ciril Rosc 

je izpostavil, da je rekonstruirana 
cesta pomembna predvsem iz vi-
dika prometne varnosti. Poleg te-
ga bo omogočala varnejšo upora-
bo vsem prebivalcem in turistom, 
ki se v poletnih časih odpravljajo 
proti Logarski dolini.

Nazarski župan Matej Pečovnik 
je dejal, da je z rekonstruirano ces-
to in novim krožiščem zadovoljen 
tako on kot prebivalci. Z novo pri-
dobitvijo niso uredili le prometne 
varnosti, ampak tudi sam zunanji 
izgled kraja. 

Tekst in foto: Primož Vajdl
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Organizacije, Iz občin

SPOMINSKA SLOVESNOST NA ČRETI

Vsem akterjem dogodka pred 76 leti velja veliko spoštovanje

Druženje so organizirali zgornjesavinj-
sko in žalsko Združenje borcev za vred-
note NOB, Društvo izgnancev Slovenije 
– občinski odbor Žalec, Območno zdru-
ženje veteranov vojne za Slovenijo Spo-
dnje Savinjske doline, Policijsko veteran-
sko društvo Sever za celjsko območje – 
odbor Žalec in Spodnje savinjsko društvo 
generala Maistra Žalec.

Na spominski slovesnosti je sodelovala tudi brigada VDV Združenja borcev NOB Zgornje 
Savinjske doline. (Foto: Marija Šukalo)

Prva frontalna bitka I. Štajerskega bataljo-
na leta 1941, ki je in ostaja svetinja upora pro-
ti okupatorju in poguma maloštevilnih partiza-
nov, ki so se zoperstavili nekajkrat močnejše-
mu sovražniku in iz tega boja izšli kot zmagoval-
ci, vsako leto na Čreto privabi veliko število lju-
di iz Savinjske doline. Vsem akterjem tega do-
godka pred 76 leti, tako partizanom na eni kot 
Čretljanom na drugi strani, velja veliko spošto-
vanje. Tega so izrazili tudi letos s spominsko slo-
vesnostjo v soboto, 7. oktobra.

MORAMO BITI PONOSNI NA ZGODOVINO IN 
PARTIZANSKI BOJ

V uvodu je pozdravne besede obiskovalcem 
in gostom namenil Marijan Turičnik, predse-
dnik žalskega Združenja borcev za vrednote 
NOB. V imenu organizatorjev je spregovoril na-
zarski župan Matej Pečovnik in dejal, da bi Slo-
venci morali biti ponosni na zgodovino in na 

partizanski boj. »Mi moramo danes graditi pri-
hodnost in se z zgodovino sprijazniti ter sprejeti 
resnico. Postati moramo enotna Slovenija in po-
tem bomo gradili pravo Slovenijo za naše obča-
ne in naše državljane.«

»PRED NAMI JE BODOČNOST, TA NAJ NAS 
SKRBI«

Slavnostni govornik dr. Tit Turnšek, predse-
dnik Zveze združenj borcev za vrednote NOB 
Slovenije, je orisal zgodovinske dogodke, ki so 
se odvijali na Čreti in na sploh v Sloveniji v času 
druge svetovne vojne. Dodal pa je: »Mi ne sme-

mo biti zazrti v preteklost, pred nami je bodoč-
nost, ta naj nas skrbi. Brezposelnost, revščina, 
brezperspektivnost mladih generacij, to je tem-
na stran naše prihodnosti. Novodobnih sužnjev 
je vse več. Vsak dan vse več ljudi živi pod pra-
gom revščine.« 

Slovesnosti so tudi tokrat dali poseben pe-
čat moderatorka programa in recitatorka Jožica 
Ocvirk, partizanska skupina KD Triglav Ajdovšči-
na, Pihalni orkester Prebold, Mešani pevski zbor 
Tabor, pohodniki VDV brigade Združenja borcev 
NOB Zgornje Savinjske doline in praporščaki.

Marija Šukalo

LOGARSKA DOLINA

Prenovljen odsek ceste uradno predan namenu

Prenovljene ceste so veseli tako domačini kot obiskovalci Logarske doline. 
(Foto: Bernarda Prodnik)

S priložnostno slovesnostjo so v petek, 13. ok-
tobra, v Logarski dolini predali namenu rekon-
struiran in na novo asfaltiran odsek lokalne ces-
te sestre Logar-Rinka. Zbrane domačine in ob-
činske svetnike je nagovorila županja Katarina 
Prelesnik, pridobitev pa je blagoslovil župnik Vi-
ki Košec. 

Z deli na prenovi ceste skozi Logarsko dolino 
so pričeli lani, ko so zaključili prvo fazo v dolžini 
791 metrov od čistilne naprave Plest do Razpo-
tja. Letos so s prenovo nadaljevali vse do Doma 
planincev in tako v dveh letih posodobili okoli 
dva kilometra lokalne ceste. 

Kot je povedala županja, je občina za iz-
vedbo investicije v letu 2016 porabila povrat-
na sredstva po 23. členu zakona o financira-
nju občin. Za letošnja dela so prav tako name-
nili denar po tem členu, vendar tokrat nepovrat-
na sredstva. Samo gradbena dela brez stroškov 
za potrebno dokumentacijo in gradbeni nadzor 

so znašala okoli 170 tisoč evrov. Županja je še 
pojasnila, da prihodnje leto po vsej verjetnosti 
rekonstrukcije ceste ne bo mogoče nadaljevati, 

saj bo občina morala pristopiti k prenovi javne-
ga vodovodnega omrežja v Logarski dolini.

Marija Lebar
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Gospodarstvo, Iz občin

OBČINA LJUBNO

Uredili prostor za nove grobove 
in raztros pepela 

Ureditev in razširitev pokopališča bo omogočila prostor za nove 
grobove in raztros pepela. (Fotodokumentacija občine)

Na Ljubnem ob Savinji se je že 
nekaj časa kazala potreba po ure-
ditvi in razširitvi pokopališča na 
Rosuljah. V minulih dneh so izvedli 
ureditev in širitev prostora za gro-
bove. H koncu gre tudi druga inve-
sticija – modernizacija ceste sko-
zi trg. 

Dela na pokopališču je izvajalo 
podjetje Gaber d. o. o. Uredili so ze-
mljišče, kjer bo prostora za 75 no-

vih grobov. Ob tem je občina rezer-
virala prostor za raztros pepela po-
kojnikov. Tega bodo dokončno ure-
dili prihodnjo pomlad.

V soboto, 14. oktobra, so položi-
li asfaltno prevleko na prenovlje-
ni cesti skozi trg. Potrebno je še 
asfaltirati pločnike in dodati tal-
ne označbe, kar bo izvedeno v teh 
dneh. 

Marija Lebar

BSH GROUP

Boschev sušilni stroj je 
zmagovalec testiranja

Zveza potrošnikov Slovenije je v 
tem mesecu izvedla testiranje su-
šilnih strojev. V konkurenci desetih 
kondenzacijskih sušilnikov s toplo-
tno črpalko je postal zmagovalec 
sušilni stroj Bosch WTW87463BY.

Omenjeni sušilni stroj ima več 
prednosti. Med drugim je to učin-
kovitost sušenja; sodi v razred 

energijske učinkovitosti A+++. 
Razvit je za tiste, ki imajo težave z 
alergijami in občutljivo kožo, odli-
kuje ga enakomerno sušenje, ki ne 
pušča gub na tkaninah, ima pa tu-
di posebne programe za sušenje 
cele vrste različnih tkanin oziro-
ma oblačil.

Marija Lebar

MOZIRJE

Na otvoritvi trgovine dm osnovni šoli podarili 800 evrov

Pomočnica ravnateljice OŠ Mozirje Urška Finkšt (tretja z leve) je iz 
rok predstavnice trgovine dm Mateje Vraničar (druga z leve) prejela 

bon v vrednosti osemsto evrov za nakup športne opreme. Predaji 
sta prisostvovala tudi košarkar Marko Milič (desno) in radijski 

voditelj Miha Deželak. (Foto: Primož Vajdl)

Pri trgovini Hofer v Mozirju bo 
potrošnikom po novem na vo-
ljo prodaja kozmetičnih izdelkov. 
V četrtek, 12. oktobra, so namreč 
otvorili novo poslovalnico trgovi-
ne dm. Pester program ob odpr-
tju je bil dobrodelno obarvan, saj 
je Osnovna šola Mozirje prejela do-
nacijo v višini osemsto evrov za 
nakup športne opreme.

Na dan otvoritve so v novi pro-

dajalni kupcem omogočili ugo-
dne nakupe s popusti. Obiskoval-
kam so ponudili brezplačno ličenje 
in manikuro, najmlajšim poslikave 
obrazov, vsakdo pa je svojo srečo 
lahko preizkusil na kolesu sreče.

S pomočjo opravljenih nakupov 
je dm OŠ Mozirje podaril sredstva 
za nakup športne opreme v vred-
nosti osemsto evrov in računalni-
ški terminal, na katerem bodo šo-

larji lahko prebirali različne infor-
mativne vsebine.

Na osrednji prireditvi so se 
s pevskimi in plesnimi nastopi 
predstavili mozirski osnovnošol-
ci. Ljubitelje košarke pa je navdu-

šil obisk legendarnega košarkarja 
Marka Miliča, ki je kot prvi Slove-
nec zaigral v ameriški ligi NBA. Ce-
loten dogodek je povezoval radijec 
Miha Deželak.

Primož Vajdl

(Fotodokumentacija BSH)

Z razbremenitvijo stroškov dela bi pridobili vsi
Predstavniki GZS in ZSSS so na skupni novinarski konferenci 

predstavili predlog, da se v predlog novele zakona o dohodnini vklju-
či predlog za razbremenitev regresa in 13. plače. S tem bi podjetja do-
bila možnost, da bolje nagradijo zaposlene, ki prispevajo k dobrim po-
slovnim rezultatom podjetja. Država po njihovem mnenju pri tem ne bi 
bila na izgubi, saj bi se dvignila domača poraba, posledični višji DDV 
pa bi bil pozitiven učinek v proračunu. Ministrstvo za finance je na 
njihov predlog odgovorilo, da lahko predlagano pobudo preučijo šele 
po opravljeni analizi učinkov ukrepov, ki so se na tem področju začeli 
uporabljati z letošnjim letom.

TG
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Neznani darovalec se je odločil, da bo nekomu, ki si tega sam ne more 
privoščiti, podaril štiri letne gume, znamke michelin, z dimenzijami 235/45 
R17. Ker je ugotovil, da doma nima dovolj prostora za skladiščenje, ali mor-
da zavoljo skromnosti, da se mu ne bi bilo potrebno osebno zahvaljevati, 
se je odločil, da gume skladišči drugje. Kot najprimernejši prostor se mu 
je zazdel graben ob robu gozda v Šentjanžu, pred bivšimi zadružnimi ko-
košnjaki. Priznati mu gre izvirnost, ki bi se je le redko kdo domislil, še manj 
pa storil tako, kot je on. 

Upati gre, da bodo gume čim prej dobile novega lastnika in v grabnu ne 
bodo propadale. Dalj časa bodo tam ležale, manjša bo njihova vrednost. Si-
cer pa je čas, ko bo zopet potrebno letna platišča zamenjati z zimskimi, blizu. 

Torej. Zainteresirani jih smete vzeti brez iskanja dovoljenja ali spraševa-
nja. Seveda pa velja pravilo, da, kdor prej pride, vzame vse.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

BODICA TEDNABODICA TEDNA

RADIOKLUB MOZIRJE

Prvi v Evropi in 14. na svetu z vzpostavljenimi 1.000 zvezami
Radioklub Mozirje, ki prihodnje leto zaokrožu-

je pet desetletij svojega delovanja, je bil letos 
zelo aktiven. Člani so se poleg rednih srečanj in 
družabnih dogodkov udeleževali tekmovanj in 
dosegali vidne rezultate.

REZULTATE JIM LAHKO ZAVIDA MARSIKATERI 
KLUB

Odmevnejši rezultat so dosegli na kratko-
valovnem tekmovanju CQ WPX SSB. Radioklub 
Mozirje, ki je tekmoval v kategoriji enega odda-
jnika, več operaterjev z malo močjo, je med 106 
postajami na svetu dosegel zelo dobro 14. mes-

to, med evropskimi postajami pa so v omenjeni 
kategoriji osvojili 1. mesto. Rezultat jim, glede na 
precej skromno opremo, lahko zavida marsika-
teri radioamater in klub.

»V 48 urah, kolikor traja tekmovanje, posta-
je po vsem svetu poizkušajo vzpostaviti čim 
več zvez z drugimi radioamaterskimi radijskimi 
postajami. Da je zveza veljavna, si morajo ope-
raterji med sabo izmenjati oceno slišnosti ter 
zaporedno številko zveze v tekmovalnem dnev-
niku zvez. 

Mozirski radioamaterji so v dveh dneh 
vzpostavili preko tisoč zvez s postajami po sve-
tu. Tekmovalni dnevnik so po končanem tek-
movanju poslali komisiji, ki je preko poletja vse 
dnevnike pregledala in jih križno primerjala, da 
se izmenjani podatki ujemajo. Po pregledanih 
vseh tekmovalnih dnevnikih, teh je bilo 5.400, 
je komisija v začetku meseca septembra obja-
vila uradne rezultate spomladanskega tekmo-
vanja.« je tekmovanje predstavil Jaka Steblovnik 

DRUGO MESTO Z VZPOSTAVLJANJEM 
ZVEZ NA ZAČASNI LOKACIJI 

V septembru so tekmovali v Field day Re-
gion 1 SSB. Pri tem gre za vzpostavljanje zvez 
iz začasnih lokacij, saj lahko tekmovalci tek-
movališče pričnejo postavljati šele 24 ur pred 
samim začetkom tekmovanja. V 24 urah je 
mozirskim operaterjem po Steblovnikovih be-
sedah uspelo vzpostaviti natančno 600 zvez 
z radioamaterji predvsem iz Evrope. Glede na 
neuradne rezultate (pred križnim pregledom 

dnevnikov) se Mozirjanom obeta 2. mesto v 
kategoriji, v kateri so tekmovali, s tem bi ize-
načili svojo najboljšo uvrstitev v tekmovanju 
Field day.

A uspehi jih niso uspavali. Priprave na obe-
ležitev jubileja so namreč v polnem teku. Prav 
tako urejajo klubske prostore in velik poudarek 
dajejo izobraževanju mladih. 

Marija Šukalo

Ekipa radioamaterjev, ki je sodelovala na septembrskem tekmovanju. 
(Fotodokumentacija kluba)

Obeta se poenostavitev pridobitve 
gradbenega dovoljenja

Prejšnji teden so koalicijski poslanci na 
seji delovnega telesa državnega zbora vlo-
žili dopolnila novega gradbenega zakona. 
Med drugim so predlagali, da se določe-
ni obliki samograditeljstva pusti popolno-
ma prosto pot. Pri Obrtno-podjetniški zbor-
nici Slovenije (OZS) so nad to potezo ogor-
čeni, saj se po njihovem s tem dopušča ne-
strokovna gradnja in se ustvarja nelojalna 
konkurenca. Po njihovem naj se prosta izbi-
ra izvajalca omeji le na gradnjo enostavnih 
in nezahtevnih objektov, za katere gradbeno 
dovoljenje ni potrebno. Ministrstvo za oko-
lje in prostor je navedlo, da bo lahko inve-
stitor objekt za lastne potrebe gradil sam, in 
sicer tudi tiste objekte, za katere bo potreb-
no gradbeno dovoljenje, a bo moral zagoto-
viti najmanj takšno kakovost izvedbe, kot je 
predpisana z zakonom. 

TG
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LATKOVA VAS PRI PREBOLDU

Sekaško tekmovanje lastnikov gozdov Uniforest in hišni sejem 
podjetja Uniforest

Lepo vreme je privabilo veliko število obiskovalcev, ki so si poleg tekmovanja lahko ogledali 
hišni sejem podjetja Uniforest. (Foto: Tomaž Škorjanc)

V soboto, 14. oktobra, se je v Latkovi vasi pri 
Preboldu že četrtič zapored odvilo sekaško tek-
movanje lastnikov gozdov Uniforest 2017. Hkrati 
je potekal hišni sejem podjetja Uniforest.

Na tekmovanju je sodelovalo šest društev la-
stnikov gozdov, ki so sestavljali 13 ekip s po tre-
mi tekmovalci. Tudi v letošnjem letu so bile med 
njimi tri predstavnice nežnejšega spola. Kot po-
samezniki in ekipno so se pomerili v disciplinah 
kombiniran rez, precizni rez, zasek in podžago-
vanje, podiranje na balon ter kleščenje. 

Prvo mesto med ekipami je zasedla ekipa Br-
lec, drugo mesto ekipa Duseti Šoštanj in tret-
je ekipa Gornji Grad. Med posamezniki je prvo 
mesto v skupnem seštevku zasedel Janko Ma-
zej, za kar je prejel rezalne klešče RK 250 podje-
tja Uniforest, drugo mesto je zasedel Marko Jel-
šnik, tretje pa Mihael Brlec.

Obenem je ta dan potekalo prvo izbirno tekmo-
vanje za ZGS OE Celje – AGRA 2018, na katerem 
je prvo mesto zasedel Darko Uratnik, drugo Ale-
ksander Bobovnik in tretje Stanislav Bobovnik.

Lepo vreme je privabilo veliko število obisko-
valcev, ki so si poleg tekmovanja lahko ogleda-

li demo predstavitev rezalnih klešč RK 250 na 
bagru, novega rezalno-cepilnega stroja TITAN 
42/20, rezalno-cepilnega stroja TITAN 40/20 
premium z dozirno mizo, vitla s konstantno 
vlečno silo 70 GK ter cepilnike TITANIUM podje-
tja Uniforest, traktorje Massey Ferguson podje-
tja Agritech in prikolico podjetja Profi Kmet. 

Dodatno je prodajalna Uniforest na ta dan po-
nujala obilo popustov. Še posebno je bilo poskr-
bljeno za najmanjše, saj so lahko otroci uživali v 
ustvarjalni delavnici, ki je bila izvedena s strani 
animatork Medobčinske zveze prijateljev mladi-
ne Velenje.

PR

ZVEZA DRUŠTEV UPOKOJENCEV SLOVENIJE

Proti morebitnemu referenduma o noveli zakona o zdravstveni 
dejavnosti

Vodstvo ZDUS je predstavilo stališča zveze na novinarski konferenci, od leve: 
podpredsednica Vera Pečnik, predsednik Janez Sušnik in član ZDUS-ove ekspertne skupine 

za zdravje mag. Martin Toth. (Fotodokumentacija zveze)

V vodstvu ZDUS pobude skupine zdravnikov za 
razpis referenduma o zakonu o zdravstveni de-
javnosti ne podpirajo. Prav tako ne zahtev, da bi 
podeljevanje koncesij še bolj sprostili. Mnenja so, 
da bi moralo podeljevanje koncesij potekati na 
podlagi razpisov potreb skladno z merili za dolo-
čitev mreže javne zdravstvene službe. Ker le-te v 
Sloveniji kljub zakonskim določilom nimamo, je 
tudi podeljevanje koncesij, ki so sestavni del te 
javne mreže, v neskladju z veljavno zakonodajo. 

ZA PONOVNO UVEDBO SENIORSKE OLAJŠAVE
Predsednik Janez Sušnik je dejal, da je iz ana-

lize gmotnega položaja upokojencev razvidno, 
da se stroški preživetja s starostjo dvigujejo, in 
sicer pri starosti 70 let za 11 odstotkov in naraš-
čajo do 30 odstotkov. Tudi zato predlagajo, da 
se seniorska olajšava ponovno uvede in velja za 
uživalce, ki bi izpolnili 70 let starosti. 

Predlagajo tudi, da se sprejme nova uredi-
tev, ki zajema upoštevanje dobe, pridobljene s 

prostovoljno vključitvijo v obvezno pokojnin-
sko in invalidsko zavarovanje, ker se jim po 
ZPIZ-2 doba, ki so jo pridobili s prostovoljnim 
vstopom v obvezno pokojninsko in invalidsko 

zavarovanje pred letom 2013, ni več štela na 
enak način, kot po predhodni ureditvi pred le-
tom 2013.

AŠ
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MEDGEN HIŠA NA REČICI OB SAVINJI

V sklopu Lenartovih prepletanj so postavili na ogled kar tri 
razstave

Posebno priznanje za prvo mesto na likovni razstavi Dober kot kruh 
je prejel Benjamin Žnidaršič. 

V sklopu Lenartovih prepletanj so v Medgen hiši postavili na ogled 
kar tri razstave: likovno razstavo Dober kot kruh, razstavo ročnih del 

Marije Šukalo in razstavo jesenskih aranžmajev. 

DAN ODPRTIH VRAT DOMA NA MENINI PLANINI

Z okoljskimi naložbami do preobrazbe doma

Na dnevu odprtih vrat so 
obiskovalcem predstavili 

obnovljeni dom. 
(Foto: Ivo Šinkovec)

Dom na Menini je pred ča-
som gostil vse tiste, ki so jih za-
nimale okoljske naložbe iz evrop-
skih sredstev, ki so jih v domu iz-
vedli v preteklih letih. S pomočjo 
evropskih sredstev so namreč za-
menjali okna, prenovili sobe, no-
tranjo opremo in zgradili čistilno 
napravo ter sončno elektrarno. 
S sredstvi Fundacije za šport so 
kasneje naredili še leseno fasado. 
Letos so se gornjegrajski planin-

ci, ki so lastniki doma, lotili še pre-
nove Koče na Kalu, ki bo zaključe-
na v kratkem. Z novembrom bodo 
planinci začeli z dežurstvi med vi-
kendi. 

Štefka Sem

V Medgen hiši na Rečici ob Savi-
nji so z Lenartovimi prepletanji od-
prli kar tri razstave hkrati: likovno 
razstavo Dober kot kruh, razstavo 
ročnih del Marije Šukalo ter razsta-
vo aranžmajev, nastalih na delavni-
cah s floristom Simonom Ogrizkom.

KVAČKANE KREACIJE MARIJE 
ŠUKALO

Prireditveni prostor so zavzele 
kvačkane kreacije Rečičanke Ma-
rije Šukalo, ki je svoja dela tokrat 
prvič postavila na ogled na samos-
tojni razstavi z naslovom Preplete-
ne niti. Pletenje in kvačkanje jo 
vedno prevzame, ob ročnem de-
lu se sprošča, hkrati pa izraža svo-
je občutke in ideje ob nastajanju 
različnih vzorcev, oblik in motivov. 
Njena dela so bila opažena tudi v 

aktivu kmečkih žena, kjer je znanje 
predajala naprej v obliki delavnic, 
tečajev in krožkov. Avtorica razsta-
ve želi obiskovalcem, da jih njena 
dela navdahnejo do te mere, da se 
bodo tudi sami lotili ustvarjanja. 

POZDRAV JESENI V ROŽNATIH 
PREPLETANJIH

Cvetličarska delavnica Pozdrav 
jeseni v Zgornji Savinjski dolini je 
potekala v zadnjih poletnih dneh 
pod vodstvom florista Simona 
Ogrizka. Naravne materiale in je-
senske darove so udeleženke izvir-
no povezale v aranžmaje in jih pos-
tavile na ogled na razstavi z naslo-
vom Rožnata prepletanja. 

Florist Ogrizek je izpostavil topli-
no in kreativnost, stalnici srečanj 
na Rečici, hkrati pa je slovensko 

hortikulturo, ki je del naše tradici-
je, pogumno postavil ob bok tujim. 
Spomnil je na premišljeno struktu-
riran slovenski »gartlc«, pomem-
ben del naše tradicije, ki jo je pot-
rebno negovati in ohranjati za pri-
hodnje rodove. 

LIKOVNIKI NA TEMO DOBER KOT 
KRUH

Kulturno društvo likovnih 
ustvarjalcev Zgornje Savinjske do-
line Gal je k slikanju na temo Do-
ber kot kruh povabilo ustvarjalce iz 
širše Slovenije. Odziv je bil prese-
netljiv, razstava pa priča o tem, ka-
ko si je vsak avtor izbral popolno-
ma svoj pogled na tematiko. 

Strokovno mnenje k razstavi je 
podala diplomirana kiparka Nad-
ja Osojnik in dodala, da lahko prav 
v vseh delih najdemo dobroto, do-

mačnost in ljubezen, če si le vza-
memo dovolj časa, da nas prizo-
ri, barve in oblike popeljejo v svoj 
svet. Predsednica društva Branka 
Ermenc in Osojnikova sta podelili 
priznanja avtorjem, katerih dela so 
bila izbrana za razstavo, slednja pa 
je skupaj z županom Vinkom Jera-
jem podelila še tri posebna prizna-
nja. Benjamin Žnidaršič ga je pre-
jel za prvo, Emil Škrbec za drugo in 
Blaž Hribernik za tretje mesto.

Župan je med drugim povedal, 
da dogodki, kot je ta, potrjujejo pra-
vilnost odločitve o postavitvi Med-
gen hiše, ki pripomore h kulturne-
mu utripu kraja in povezovanju ob-
čanov. Dogodek je povezovala pod-
predsednica društva Blanka Božič, 
za glasbeni predah pa je poskrbel 
harmonikar Primož Zvir.
Tekst in foto: Barbara Rozoničnik
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ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM NAZARJE

Cepljenje proti gripi 
že poteka

V sredo, 18. oktobra, so v nazarski zdravstveni 
postaji začeli s cepljenjem proti gripi. Izvajali ga 
bodo vsako sredo med 13. in 14. uro. Za cepljenje 
se ni treba predhodno naročiti. Starejši ali tež-
ji bolniki imajo možnost, da jih medicinska se-
stra cepi v eni od ambulant v pritličju namesto v 
zgornjem nadstropju.

Cepljenje proti gripi je učinkovit in varen na-
čin, da zaščitimo sebe in druge pred okužbo in 
zdravstvenimi zapleti, ki jih gripa lahko povzro-
ča. Posameznik, ki se cepi, bo pred okužbo za-
ščiten že približno dva tedna po cepljenju. Zaš-
čita je učinkovita in traja več mesecev. Cena 
cepljenja proti gripi znaša 14 evrov, za kronične 
bolnike in starejše od 65 let 7 evrov, za otroke do 
tretjega leta starosti pa 12 evrov. 

ŠS

V NOVI ŠTIFTI SO IGRALI IN PELI

Bilo je res lepo, kot je lahko le na deželi

Ljudske pevke Pušeljc in Fantje treh vasi so navdušili ob sklepnem venčku ljudskih pesmi. 
(Foto: Jože Miklavc)

Obiskovalci vsakoletne prireditve Oj, lepo 
je res na deželi so napolnili dvorano kulturne-
ga doma v Novi Štifti, kot je običajno, saj je bil 
dobršen del med njimi tistih, ki so se nato zvrsti-
li na odru kot ljudski in domači pevci, godci, ple-
salci ter muzikanti. Voditelj France Peternel, ki 
je predstavil nastopajoče in goste, je poskrbel 
za prijetno vzdušje. Koketiral je s prirediteljica-
mi prireditve Ljudskimi pevkami Pušeljc, saj po 
njegovih besedah nikjer ne manjkajo. 

POHVALE Z MINISTRSTVA ZA KULTURO
Navdušena nad videnim in slišanim je bi-

la poleg obiskovalcev tudi mag. Minka Jerebič 
z ministrstva za kulturo, ki je organizatorjem in 
nastopajočim čestitala ob izjemnem večeru ter 
izrazila veselje ob ljudeh, ki gojijo lepo sloven-
sko pesem in viže za dušo in srce. Drugi del do-
gajanja se je preselil v družabne prostore, kjer 
so si pevci in glasbeniki dali duška ter nadalje-
vali večer tudi za svoje »ljudske duše«.

NASTOPAJOČI NA VESELEM VEČERU
Na program prireditve, ki so jo v okvir svo-

jih prireditev uvrstile Ljudske pevke Pušeljc, 
so povabili Ljudske pevke Ponikva pri Žalcu, 
braslovške Ajnzarje, Folklorno skupino Bočna 
iz KD Bočna, pevce Fantje treh vasi iz Šmar-

tnega ob Dreti, glasbeno skupino Vinski bratje 
iz Tišine, ljudske pevce Prijatelji iz Šmartnega 
ob Paki, harmonikarje Sverjanske gade iz Rad-
mirja ter poskočni sestrski glasbeni duet Opa-
la iz Mozirja.

Jože Miklavc 

OBMOČNO SREČANJE PEVCEV LJUDSKIH PESMI POD TO GORO ZELENO

Ljudska pesem prek svoje skromnosti zrcali lepoto in svežino

Pevci Društva upokojencev Luče so prepevali o svoji vasi in dekletu, ki posluša petje fantov. 
(Foto: Marija Šukalo)

V Solčavi so pripravili območno srečanje pev-
cev ljudskih pesmi in godcev ljudskih viž Zgor-
nje Savinjske in Šaleške doline. Dogodek si je 
ogledal strokovni spremljevalec za celjsko in 
koroško območje Miha Zupanc. Čeprav prostor 
in ozvočenje po njegovem prepričanju nista bila 
primerna, je bil nad slišanim zelo zadovoljen. Tu-
di program ga je pozitivno presenetil, saj so na-
stopajoči predstavili stare ljudske pesmi. 

PESEM PRIČA O NAS SAMIH
Moderator programa Nejc Slapnik je menil, 

da ljudska pesem preko svoje skromnosti zrcali 

lepoto in svežino: »Kot živa preteklost nam pri-
ča o nas samih, o načinih našega bivanja in iz-
ražanja.« 

NASTOPILO ENAJST PEVSKIH SESTAVOV
Na prireditvenem prostoru so se obiskoval-

cem predstavili: Ljudske pevke iz Solčave, Štir-
je prijatelji iz Mozirja, Robnikovi sestri iz Konj-
skega Vrha, Ljudske pevke Lipa iz Šmartnega ob 
Dreti, Stari prijateljici z Rečice ob Savinji, Sestri 
Apšner iz Mozirja. Lučani so prepevali v dveh se-
stavih, nastopili so pevci društva upokojencev 
in ljudski pevci. 

Dogodek so organizirali mozirska in velenj-
ska izpostava Javnega sklada RS za kulturne de-
javnosti ter Center Rinka.

Marija Šukalo
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Organizacije, Prejeli smo

DAN SMREKOVCA

Ozaveščanje o 
pomenu območja 
posebnih naravnih 

vrednot

Naravovarstvena zveza Smrekovec, 
Savinjsko gozdarsko društvo, Zavod za 
gozdove Slovenije in Gobarsko društvo 

Marauh so se predstavili tudi na stojnici. 
(Fotodokumentacija Lojzeta Gluka)

Namen prireditve Dan Smrekovca je bil na 
pobudo Naravovarstvene zveze Smrekovec šir-
šo javnost opozoriti na ohranjanje Smrekovške-
ga pogorja kot območja posebnih naravnih vre-
dnot. Soorganizacijo prireditve sta prevzela Pla-
ninsko društvo Šoštanj, ki je včlanjeno v zvezo, 
in Občina Šoštanj. V prihodnje se bodo pri orga-
nizaciji izmenjavale vse tri občine, ki mejijo na 
Smrekovcu.

Občina Šoštanj je na Smrekovec organizira-
la pohod. Pri Domu na Smrekovcu je bil izve-
den kulturni program, v katerem so nastopili 
otroci, dogodka sta se udeležila šoštanjski žu-
pan Darko Menih in županja Črne na Koroškem 
mag. Romana Lesjak. Govorniki so bili še pred-
sednik Naravovarstvene zveze Smrekovec Jože 
Melanšek, predsednik PD Šoštanj Matej Kortnik 
in predsednik Planinske zveze Slovenije Bojan 
Rotovnik.

42. SREČANJE PEVSKIH ZBOROV DRUŠTEV UPOKOJENCEV SLOVENIJE

Mozirski pevci nastopili v 
Cankarjevem domu

Nastop Mešanega pevskega zbora Društva upokojencev in invalidov Mozirje pod vodstvom 
prof. Matjaža Železnika. (Foto: Kaja Brezočnik)

Mešani pevski zbor Društva upokojencev in 
invalidov Mozirje pod vodstvom prof. Matja-
ža Železnika je že tretjič uspešno sodeloval v 
Cankarjevem domu v Ljubljani na 42. Srečanju 
pevskih zborov društev upokojencev Slovenije 
pod pokroviteljstvom Festivala za tretje življenj-
sko obdobje, kjer je zastopal upokojenske zbo-

re celjske regije. Za nastop v Ljubljani je bil zbor 
imenovan na Reviji pevskih zborov PZDU v Ce-
lju. Na srečanju je sodelovalo trinajst zborov iz 
celotne Slovenije, Ženski pevski zbor »Neven« iz 
Leskovca (Srbija) in združena Moški pevski zbor 
»Fran Venturini« Domjo in »Tabor« Občine. 

Marija Venek

SKUPNA GASILSKA VAJA SOLČAVA 2017 

32 operativnih gasilcev preverilo svoje 
sposobnosti

Namen vaje je bil preveriti delovanje sodelujočih gasilskih enot, njihovo organiziranost in 
tehnično pripravljenost. (Foto: Maja Poličnik)

Prostovoljno gasilsko društvo Solčava je organi-
ziralo skupno gasilsko vajo, ki se je je udeležilo 32 
operativnih gasilcev iz PDG Solčava, PGD Jezersko in 
PGD Železna Kapla. Vajo so izvedli na kmetiji Covnik. 

Gasilska društva vsako leto, po svojih naj-
boljših močeh, usposabljajo svoje člane za hit-
ra in uspešna posredovanja na intervencijah. Pri 
opravljanju interventnih nalog velik pomen pri-
pisujejo sodelovanju med gasilskimi društvi. Va-
ja, ki je temeljila na ocenjevanju operativne spo-

sobnosti in ohranjanju dobrih meddruštvenih 
odnosov, je vključevala odstranjevanje tehnične 
ovire s cestišča, reševanje ponesrečenca in ga-
šenje gozdnih požarov. 

Poveljnik PGD Solčava Matjaž Ramšak je z iz-
vedbo vaje zadovoljen in poudarja, da so za ne-
moteno delovanje društva pomembni znanje, iz-
kušnje, tehnični pripomočki in poznavanje me-
tod sosednjih društev. 

Tjaša Pečovnik

Gobarsko društvo Marauh in Savinjsko goz-
darsko društvo v sodelovanju z Zavodom za 
gozdove Slovenije so postavili stojnice, na kate-
rih so predstavili svojo dejavnost. Žal vreme le-
tos pohodnikom in obiskovalcem ni bilo naklo-
njeno, a organizatorjev to ne bo oviralo pri na-
daljevanju tradicije organiziranja Dneva Smre-
kovca.

Štefka Sem
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Šolsko varčevanje (8)

ŠOLSKO VARČEVANJE TUDI PREKO ZADRUG
V Učiteljskem tovarišu letnika 1933/34 je bil v 

št. 44 objavljen članek z naslovom Šolstvo in za-
družništvo, ki ga je napisal Miroslav Zor. V član-
ku poroča, da je bila na osnovni šoli Sv. Peter pri 
Ljubljani (Jarše) leta 1932 ustanovljena nabav-
ljalna in hranilna zadruga. 

Leto kasneje je bil v Učiteljskem tovarišu ob-
javljen članek o poslovanju češkoslovaških šol-
skih hranilnic. Arnošt Adamič je v prilogi Učitelj-
skega tovariša Prosveta opozoril na hranilne av-
tomate, ki so jih uporabljali na nekaterih šolah 
na Češkoslovaškem. Učitelji so na različne na-
čine skušali pri učencih spodbuditi zavedanje o 
pomenu varčevanja in bili pri tem zelo uspešni.

SOCIALNI IN NACIONALNI POMEN 
VARČEVANJA

Leta 1937 je izšla knjiga Amalije Izgoršek z 
naslovom Kako lahko varčuješ v gospodarstvu 
in gospodinjstvu, v kateri je avtorica nazorno 
prikazala moč varčevanja s tabelo o naraščanju 
prihrankov. Opozorila je tudi na socialni in naci-
onalni pomen varčevanja. Kot je zapisala, je var-
čen narod preko svojih bank, zadrug in hranilnic 
sam svoj upnik in dolžnik, kajti ni mu treba pla-
čevati »inozemskim bogatinom visoke obresti.«

Istega leta je ob dnevu varčevanja v Roditelj-
skem listu izšel članek Alfonza Koprive z naslo-
vom Naučimo otroka varčevati. Avtor je opozoril 
na ugotovitve 2. vseslovenskega mladinoslov-
nega kongresa v Ljubljani, na katerem so razp-
ravljali tudi o vzgoji mladine za varčevanje.

Lokalni denarni zavodi so v dnevnem tisku 
objavljali oglase za mladinsko varčevanje, ni pa 
iz tega obdobja točnih podatkov o tem, na kate-
rih šolah so delovale šolske hranilnice. Iz ohra-
njenih zapisov je mogoče zaključiti, da je bila 
mreža hranilnic precej gosta, denarni zavodi pa 
so delovali v krajih, kjer so bili učitelji navdušeni 
nad šolskih hranilništvom. Po podatkih v šema-
tizmu za šole je bilo leta 1934 v 141 krajih, kjer so 
delovale šole, 160 krajevnih denarnih zavodov.

ŠOLSKO VARČEVANJE MED II. SVETOVNO 
VOJNO

Ko so leta 1941 Slovenijo okupirale in si jo 
razdelile Nemčija, Italija in Madžarska, je bi-
lo slovensko narodno gospodarstvo ukinje-

no, kar je pomenilo, da so s svojim delovanjem 
prenehale tudi zadruge in hranilnice. Vendar 
premor ni bil zelo dolgotrajen. Vodstvo naro-
dnoosvobodilnega gibanja na Slovenskem se 
namreč zavedalo, kako pomembno je zbiranje 
denarja za podporo osvobodilnemu boju, zato 
so kmalu nastali prvi zametki poznejših denar-
nih zavodov.

Temelji novega finančnega sistema so bi-
li postavljeni na prvem zasedanju Slovenskega 
narodnoosvobodilnega sveta (SNOS), ki je pote-
kalo 19. in 20. februarja 1944 v Črnomlju. Na pod-
lagi poročila z omenjenega zasedanja je pred-
sedstvo SNOS 12. marca istega leta izdalo odlok 
o ustanovitvi Denarnega zavoda Slovenije. Ta-

ko je nastala naša prva narodna emisijska ban-
ka in edina tovrstna ustanova v takratni okupi-
rani Evropi. Istočasno se je znova začela hranil-
niška dejavnost, kar je bilo prav tako nekaj edin-
stvenega med vsemi osvobodilnimi gibanji tis-
tega časa.

Denarni zavod Slovenije je posvečal svo-
jo pozornost tudi vzgoji mladih varčevalcev. 
Odpirali so jim hranilne knjižice in sprejema-
li njihove prihranke. V teh knjižicah je bilo na-
tisnjeno besedilo: »Ta knjižica je bila izdana 
v času velike osvobodilne vojne, ko se je slo-
venski narod boril za svojo svobodo in ko si je 
pričel na ruševinah stare in s krvjo prepoje-
ne domačije graditi nov, svetlejši in srečnej-
ši dom.«

Ustanovitev Denarnega zavoda Slovenije je 
pomenila tudi začetek denarništva v novi Ju-
goslaviji, ki je nastala po koncu druge svetov-
ne vojne. Seveda o kakšnem varčevanju na šo-

lah iz tistega časa ni podatkov, saj je bil uspeh 
že to, če so šole na posameznih območjih sploh 
delovale.

DIJAŠKE HRANILNE 
BLAGAJNE

Po koncu vojne je naslednica Denarnega za-
voda Slovenije postala Narodna banka Jugosla-
vije, ki je preko svojih podružnic uvedla tudi var-
čevanje po šolah in v ta namen izdajala ustre-
zna potrdila. Na osnovnih in srednjih šolah so 
delovale dijaške hranilne blagajne. 

O ustanovitvi teh blagajn so odločale mladin-
ske organizacije na šolah, kjer so bile formirane 
podkomisije za varčevanje, ki so jih vodili pros-
vetni delavci, v njih pa so sodelovali učenci. Na-
rodna banka Jugoslavije je priporočala, naj se 
enkrat letno organizira nagradno tekmovanje, in 
leta 1951 tudi predpisala obliko ter način pode-
ljevanja nagrad. Šlo je torej za centraliziran sis-
tem, ki je ustrezal tedanjemu administrativne-
mu socializmu. 

POSEBNA NAVODILA ZA DELO S 
HRANILNIMI VLOGAMI

Ko so se v takratni državi v šestdesetih le-
tih prejšnjega stoletja začele ustanavljati ko-
munalne banke, je Zveza komunalnih bank 
Jugoslavije izdala priročnik za delo s hranilni-
mi vlogami, v katerem je bilo opisano tudi de-
lo dijaških hranilnih blagajn. Navodila so do-
ločala, da mora šola, ki uvede takšno varče-
vanje, banki sporočiti ime delavca, odgovor-
nega za to dejavnost. Varčevalci so morali iz-
polniti pristopnico, vsak dan so vodili spisek 
vplačil, ki je bil skupaj z denarjem posredo-
van banki. Osnovnošolcem so izdajali poseb-
ne hranilne knjižice, medtem ko so srednje-
šolcem vpisovali prihranke v splošne hranil-
ne knjižice. Spremembe v hranilni knjižici je 
smela opraviti le banka.

Za slovensko območje so bila izdana poseb-
na navodila za delo s hranilnimi vlogami, ki so 
jih povzeli po omenjenem priročniku. Razlika je 
bila v tem, da so določili najnižji znesek 50 ta-
kratnih dinarjev, ki ga je bilo mogoče vložiti ali 
dvigniti. Navedeni so bili izredni primeri, v kate-
rih so lahko varčevalci v banki, ki je vodila var-
čevalno dejavnost na njihovi šoli, dvignili pri-
hranke s svojih hranilnih knjižic.

Uprave šol so morale prevzeti popolno od-
govornost za poslovanje dijaških hranilnih bla-
gajn, kar je terjalo veliko angažiranost prosvet-
nih delavcev, po drugi strani pa glede na pra-
vila ni dopuščalo, da bi se učitelji in mladi var-
čevalci neposredno vključili v izvajanje hranilni-
ške dejavnosti.

Nadaljevanje prihodnjič.

Hranilna knjižica št. 339, ki jo je leta 1944 
izdal Denarni zavod Slovenije
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Ljudje in dogodki

ZAVODICE SKOZI ČAS

Življenje krajanov od nekdaj ni z rožicami postlano

ČASTITLJIVIH 100 LET ANGELE PRIMOŽIČ

Ob jubileju so ji voščili tudi krajani Zavodic
V počitniški hiši nad rondojem 

v Zavodicah me prijazno sprejme-
ta zgovorna stoletnica Angela Pri-
možič in njena hči Ivica na klepetu 
ob doma pečenih piškotih. Čas hit-
ro mine ob obujanju spominov na 
dolgo, večkrat težko in predvsem s 
skrbjo za družino prežeto življenje 
jubilantke, ki je letom navkljub bi-
strih misli in vedrega duha. 

RISNEKOVA ANGELA IZ ZAVODIC
Angela, rojena Fekner, je zagle-

dala luč sveta na Risnekovi doma-
čiji med prvo svetovno vojno, 29. 
septembra 1917, kot najstarejša od 
desetih otrok. V njenih časih je bila 
hrana velika dobrina, otroci za igro 
skoraj niso imeli časa, saj je bi-
lo potrebno hitro poprijeti za delo. 
Angela pa je vendarle hodila tudi v 
šolo, v Nazarje v samostan. 

Trije od Risnekovih otrok so med 
vojno umrli, ostali pa dočakali vi-
soko starost, vsi nad 80 let. Sedaj 
živita le še sestra in brat, tukaj v 
Zavodicah pa ima dve sovrstnici, 
s katerima se občasno obiščejo in 
poklepetajo. Stoletnica zamišlje-
no doda, da so v glavnem vsi nje-
nih let že odšli in da nič ni več, kot 
je bilo. 

VZELA JE KROJAČA
Malo trpek spomin jo veže na 

mladost, ko je z 19-imi leti kot 
najstarejši otrok pri hiši morala od 
doma v Celje za gospodinjsko po-
močnico. 23-letna se je poročila z 

Ivanom Primožičem, krojačem iz 
Šmartnega ob Paki. Pravi, da je ime-
la zlatega moža. Ob začetku dru-
ge svetovne vojne se jima je rodi-
la prva hči Hedvika, mož je bil vpo-
klican v nemško vojsko, del vojne je 
preživel v ujetništvu. Ko je Angela 
ostala sama s prvorojenko, se je za-

tekala nazaj domov v Zavodice. Po 
vojni, leta 1950, se jima je rodila še 
hči Ivica, Angela je bila doma in skr-
bela za družino. Sprva so stanovali v 
Celju, nato so zgradili hišo v Štorah, 
kjer sedaj vsi skupaj živijo. 

V začetku sedemdesetih prej-
šnjega stoletja so za jubilantko po-
novno napočili težki časi. Leta 1970 
je izgubila moža, leto za tem ma-
mo, nato se je starejši hčerki pre-
zgodaj rodil otrok. Angela je tu-
di takrat pomagala, kot je le lah-
ko, kar je sicer počela vse življenje, 
razdajala se je za družino, najprej 
za svoji hčerki, nato je bila predana 
babica, prababica in praprababica.

KO NA VRTU IZPULI KAKŠNO ZEL, 
JE KAR BOLJ ZDRAVA

Vse življenje je bil vrt njeno ve-
liko veselje. Še danes se zelo rada 

sprehodi tja ter izpuli kakšno zel in 
je potem, kot pravi, kar bolj zdrava. 
Ko je bila mlajša, je na vrtu veliko 
pridelala, vkuhavala in shranjeva-
la za zimo.

KAKO JE PRI ZDRAVNIKU, JE ŽE 
POZABILA

Resda malo slabše sliši, tudi rav-
notežje ji včasih ponagaja, vendar 
pripomočkov, kot sta sprehajalna 
palica in slušni aparat, ne uporab-
lja. Smelo zakoraka po stopnicah 
in pravi, da jih ima rada, saj je to 
njena telovadba. Redno jemlje do-
ločena zdravila, pri zdravniku pa 
pravi, da ne pomni, kdaj je bila na-
zadnje. 

Širša družina ji je v veliko opo-
ro in veselje: »Vse življenje sem 
delala in bila skromna, sedaj imam 
pa vse, kar potrebujem. Imam dve 
hčerki, ki skrbita zame, dva vnuka, 
štiri pravnuke in dva prapravnuka 
in vsi me imajo radi.« Tako se je pri 
Primožičevih ob visokem jubileju 
zbralo kar pet generacij. 

VESELA SREČANJA S KRAJANI 
ZAVODIC

Ob rojstnem dnevu so jo pre-
senetili bivši sosedje in ostali Za-
vodičani ter ji pripravili nepozab-
no srečanje s pogostitvijo. Vsem, 
ki so kakor koli prispevali k orga-
nizaciji, je zelo hvaležna, kakor tu-
di govorcema, županu občine Na-
zarje Mateju Pečovniku in sokraja-
nu Zvonetu Zupanu.

Barbara Rozoničnik

Krajani Zavodic so Angeli Primožič ob 100. rojstnem dnevu pripravili 
praznovanje, v dar pa je dobila lesorez svoje rodne domačije avtorja 

Stanka Ramšaka ml. (Foto: Barbara Rozoničnik)

Zavodice so majhna vasica pod 
obronki Dobroveljske planote, do 
katere vodi asfaltirana cesta iz Na-
zarij v smeri proti Čreti. Po kakšnih 
dveh kilometrih se cesta odcepi na 
levo. Vas, ki danes šteje kakšnih 
petdeset duš, se skriva sredi smre-
kovega in bukovega gozda in je iz 
doline praktično ni moč opaziti. 

Življenje krajanov od nekdaj ni 
bilo z rožicami postlano. Ljudje so 

se stoletja preživljali s tistim, kar 
jim je omogočala mati narava in 
pridne roke, polne žuljev in marsik-
daj krvavega pota. Otroci so že od 
malega občutili krutost trdega de-
la za golo preživetje. Lačnih otro-
ških ust je bilo vedno več, kot jih 
je zemlja lahko nahranila. Hribov-
cem res ni bilo lahko in dolina se 
je marsikomu zdela obljubljena de-
žela. Posebno otrokom, ki so, ko je 

postalo šolanje obvezno, morali na 
dolgo pot do šole, največkrat bosi 
in slabo oblečeni.

KRAJ POSTOPOMA SLEDIL 
RAZVOJU

Kljub temu da si je marsikdo na-
šel službo predvsem v razvijajoči 
lesni industriji v Nazarjah ali v ru-
dniku v Velenju, je kraj le postopo-
ma sledil razvoju, ki ga je bila de-

ležna dolina. Prva električna luč je 
posvetila leta 1956, po hišah pa je 
postopoma izginjal duh po petrole-
ju ali svečah, ki so do takrat prevla-
dovali kot edino sredstvo za pre-
magovanje dolgih, predvsem zim-
skih noči.

ZGRADILI KAR DVA VODOVODA
Bilo je tudi kronično pomanjka-

nje vode, saj zaradi kraškega sveta 

Gospa Angela smelo zakoraka po stopnicah in 
pravi, da jih ima rada, saj je to njena telovadba. 
Redno jemlje določena zdravila, pri zdravniku pa 
pravi, da ne pomni, kdaj je bila nazadnje. 
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Ljudje in dogodki, Nasveti

 Oteženo izraščanje zob, spremljajoče težave in 
zdravljenje

Najpogosteje do oteženega iz-
raščanja zob pride pri spodnjih 
modrostnikih, po pogostnosti jim 
sledijo zgornji podočniki, spo-
dnji drugi ličniki in zgornji sekal-
ci. Vzroki za to so pomanjkanje 
prostora za izrast zoba, poškodbe 
zametkov stalnih zob, ki jih pov-
zročijo njihovi mlečni predhodni-
ki, nadštevilni zobje in tumorske 
spremembe zob, kosti in dlesni. 

TEŽAVE, KI JIH PRINESE 
OTEŽENO IZRAŠČANJE ZOB

Strokovno oteženemu izrašča-
nju zob rečemo dentitio difficilis 
(dentitio = zobovje, difficilis = te-
žavno). Težave, ki nam jih prinese 
oteženo izraščanje zob, se kažejo 
na različne načine in so pri mleč-
nih zobeh praviloma manjše kot 
pri stalnih. Pri oteženem izraščanju 
zoba lahko pride ali do delne izrasti 
zoba ali pa zob ne izraste v zobni 
lok zaradi impakcije v kosti. Pri im-
pakciji v kosti zob ogroža korenine 
ostalih zob v bližini. 

V nekaterih primerih lahko zob 
v nekaj mesecih ali letih kljub 
nepravilni smeri rasti izraste, a če 

ta smer odstopa od normalne, lah-
ko zob le delno izraste in v tem po-
ložaju tudi ostane. Pogosto pri ote-
ženem izraščanju zob delno izras-
te na takšni višini, da skozi dlesen 
v ustno votlino pogleda le del zob-
ne krone.

NASTANEK TEŽAV
Pri delno izraslem zobu je za-

stajanje hrane med krono zoba in 
dlesnijo glavni vzrok za nastanek 
težav, saj je ta del zelo težko pri-

merno očistiti. Pri modrostnikih, 
ki povzročajo težave, se lahko raz-
vijeta bolečina, ki je najpogosteje 
prisotna ob ušesu prizadete strani 
in oteklina na licu v področju zoba. 

Med splošnimi simptomi lahko 
opazimo otekle in boleče bezgav-
ke v področju spodnje čeljustnice, 
slabše počutje in povišano telesno 
temperaturo. Dlesen okoli delno iz-
raslega zoba je lahko občutljiva. V 

mehkotkivnem žepku med izraslim 
in delno izraslim zobom lahko pri-
de do nastanka parodontalne bo-
lezni in/ali kariesa. 

V večini primerov pride do vne-
tja dlesni, ki delno pokriva krono 
zoba, to stanje pa strokovno ime-
nujemo perikoronitis. Vnetje lahko 
mine samo po sebi po nekaj dneh, 
vendar se pogosto zgodi, da se po-
novi. V primeru napredovanja vne-
tja dlesni, lahko perikoronitis vodi 
do težav z odpiranjem ust, čemur 

rečemo trizmus in v zelo redkih pri-
merih celo do hudih življenje ogro-
žajočih zapletov zaradi širjenja 
vnetja nižje v vrat in prsno votlino.

PREPREČEVANJE IN 
ZDRAVLJENJE

Z rednimi kontrolami pri iz-
branem zobozdravniku se v okvi-
ru preventive lahko delno izogne-
mo težavam, ki jih prinese oteže-

no izraščanje zob, saj lahko težave 
vnaprej pričakujemo in načrtuje-
mo terapijo. Zobozdravnik bo glede 
na rentgensko sliko in stanje v us-
tih ocenil, ali ima zob dovolj pros-
tora, da izraste, ali pa ga je primer-
neje preventivno odstraniti.

Kakšna je terapija, ki jo izvede 
zobozdravnik? V prvi fazi, ob zače-
tnih znakih vnetja, bo mehansko 
odstranil ostanke hrane in bakte-
rij, ki se nabirajo pod mehkim tki-
vom in pod dlesen vstavil trak, ki bo 
ublažil vnetje. V kronični fazi, ko je 
vnetje prisotno dlje časa in močne-
je izraženo, bo zobozdravnik odre-
zal odvečno dlesen, ki pokriva kro-
no zoba, a je to le začasna rešitev, 
saj lahko dlesen hitro preraste kro-
no. Ob ponavljajočih se težavah je 
edina uspešna terapija odstranitev 
zoba. V določenih primerih, ob po-
višani telesni temperaturi, prisotno-
sti trizmusa in močnem vnetju, bo 
zobozdravnik predpisal antibiotik. 
Pri impaktiranih sekalcih, podoč-
nikih in ličnikih bo zobozdravnik v 
sodelovanju z ortodontom neizras-
le zobe poskušal uvrstiti v zobni lok.

Kaj lahko ob težavah naredimo 
sami? Temeljito čistimo področje, 
ob težavah pa obiščemo svojega 
zobozdravnika. Zelo pomembno je, 
da se sami nikdar ne odločimo za 
preventivno jemanje antibiotikov, 
ker naj to ostane domena zdravni-
ka in zobozdravnika.

MATIC KRANJEC,
zobozdravnik 

Ob rojstnem dnevu so Angelo 
Primožič presenetili bivši sosedje 
in ostali Zavodičani ter ji pripravili 
nepozabno srečanje s pogostitvijo. 
(Foto: Rudi Krajner)

v bližini ni bilo izvira tekoče vode. 
Deževnica oziroma vodnjaki v ta 
namen niso zadoščali za preživetje 
ljudi in živine, zato so se pridni Za-
vodičani odločili zgraditi svoj vo-
dovod in v 60. letih sta tu zgraje-
na kar dva iz zajetij v Zabrlogah. 
Vodovodno omrežje so krajani le-
ta 2005 posodobili. 

SODOBNA CESTNA POVEZAVA Z 
DOLINO

Elektrika in vodovod sta po do-
mačijah utrla pot k modernizacij 
domov in posodobitvi domačij z 
gospodarskimi in gospodinjskimi 

stroji, ki so ga ovirale slabe prome-
tne povezave z dolino. Koncem 90-
ih let so se ob pomoči Občine Na-
zarje krajani organizirali, ustanovi-
li gradbeni odbor in pričeli graditi 
sodobno cestno povezavo z dolino, 
ki jo ob prelomu tisočletja kronana 
s asfaltno prevleko do vasi. Zgrajen 
je bil tudi rondo.

ZZ
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Jože Kuder iz Letuša je bil z Zgor-
njo Savinjsko dolino preko svojega 
dela povezan skoraj četrt stoletja. 
Bil je človek, ki je imel rad svoje de-
lo in je bil zelo aktiven v svojem do-
mačem kraju. V Nazarje je prišel le-
ta 1970 kot vodja obrata Malih go-
spodinjskih aparatov, predhodnika 
podjetja BSH Hišni aparati Nazarje. 

V SPOMIN

Jože Kuder 
1933-2017

Ker se je zavedal, da za vodenje 
obrata potrebuje več znanj, je zak-
ljučil študij na fakulteti za organi-
zacijske vede. Zaradi svojih znanj 
in izkušenj je bil vključen v sana-
cijo Gorenja, kjer je prevzel vode-
nje področja proizvodnje. Bil je tu-
di začasni predsednik poslovodne-
ga odbora. 

Ob ustanovitvi samostojnega 
podjetja v Nazarjah leta 1986 se je 
Kuder vrnil na vodstveno mesto v 
Nazarje, kjer je delal vse do upoko-
jitve. V tem času se je podjetje so-
očalo s težavami zaradi hudih po-
plav in izgube jugoslovanskega 

trga, a so s pomočjo lastnika BSH 
uspeli premagati vse težave. Kuder 
je tudi po upokojitvi spremljal delo, 
bil je ponosen na rast in uspešnost 
podjetja, s katerim je bil tesno po-
vezan mnogo let.

V domačem Letušu, kjer je ži-
vel z ženo in dvema hčerkama, je 
bil spoštovan in cenjen človek. Ak-
tiven je bil v krajevni skupnosti, bil 
je navdušen kulturnik. Opravljal je 
vrsto pomembnih dolžnosti, za ka-
tere je prejel številna priznanja. Po 
upokojitvi je zelo rad potoval in 
užival v lepotah narave.

Štefka Sem, foto Ciril M. Sem

OSREDNJA KNJIŽNICA MOZIRJE

Pogovor o priročniku za prebolevanje žalosti

Avtorica Danica Stropnik (levo) je v Galeriji Mozirje predstavila 
svojo knjigo Dotik sočutja iz večnosti. (Foto: Roman Mežnar)

Jeseni se v Osrednji knjižnici Mo-
zirje začenja nova prireditvena sezo-
na. Letošnjo so odprli s pogovorom z 
Danico Stropnik, avtorico knjige Do-
tik sočutja iz večnosti, ki je nastala 
kot odziv na osebno tragedijo, spi-
sana pa je kot priročnik za žalujoče.

Mozirska knjižnica izvaja vrsto pri-
reditev za spodbujanje branja, med 
temi so pomembni pogovori o knji-
gah, še posebej o tistih, nastalih iz-
pod peres zgornjesavinjskih avtor-
jev. Gostja je doživela in preživela 
eno najhujših preizkušenj v življe-
nju starša – izgubo sina Aleksa. Sko-
zi nepredstavljivo bolečino se je ro-
dila zgodba o osebni rasti, o nastan-

ku Društva Dotik sočutja in zgodba o 
knjigi, o kateri je tekel pogovor.

S čustvi nabit pogovor je spre-
tno krmarila knjižničarka Tatiana 
Golob. Za dodaten čustveni naboj 
je poskrbela Lucija Hrastnik, ki je 
na klavirju zaigrala Aleksovo av-
torsko skladbo in svojo.

Stropnikova se je že preizkusila 
v vodenju delavnic, že prej pa pri-
dobila certifikat iz znanja o medi-
taciji. Izvajanje delavnic načrtuje 
tudi za letošnjo sezono, saj, kot sa-
ma pravi, čuti, da mora svoja zna-
nja in spoznanja deliti naprej. Mo-
goče tudi v obliki nove knjige.

Roman Mežnar

ODPRTJE RAZSTAVE PLETEMO PRIJATELJSTVA

Vsaka slika nosi sporočilo z globokim pomenom

Obiskovalci so si z zanimanjem ogledali polstene slike razstave 
Pletemo prijateljstva. (Foto: Marija Šukalo)

V solčavskem Centru Rinka 
so svoja dela na ogled postavi-
le članice društva Bicka. O raz-
stavi filcanih slik so spregovori-
le županja Katarina Prelesnik, di-
rektorica centra Mateja Brlec Su-
hodolnik in predsednica društva 
Vida Matk. 

Da lahko prav s polstenjem 
pletemo tudi dolgotrajna prija-
teljstva, je po besedah Brlec-Su-
hodolnikove razvidno iz razsta-
vljene tapiserije Objem čez go-
re. Več kot petdeset ustvarjal-

cev jo je ustvarjalo celo leto na 
Solčavskem, Jezerskem in preko 
meje v Avstriji. 

Matkova je povedala, da njiho-
vo druženje ni samo delo, tem-
več tudi sproščanje in izmenja-
va izkušenj. Županja ni skrivala 
navdušenja nad razstavo in nad 
povezovanjem ljudi: »Vsaka sli-
ka nosi svoje sporočilo z globo-
kim pomenom, saj se ob njih us-
taviš, pogled na sliko pa te neka-
ko umiri.«

Marija Šukalo
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Tekmovalna sezona še ni zaključena, 
aktivnosti za prireditev Športnik leta 2017 

pa vse intenzivnejše

Sredi drugega meseca aktivnosti v okviru ak-
cije Športnik leta 2017 Zgornje Savinjske doline 
postajajo postopki evidentiranja, predlaganje in 
razprave o primernosti ter kriterijih za nomina-
cije posameznih športnic, športnikov in drugih 

aktivnih oseb na športnem področju vse bolj 
intenzivni. Še vedno pa potekajo tekmovanja, 
športne prireditve, priprave na zimsko sezono 
so že v konkretni fazi tako za tekmovalce kot za 
klube, zlasti v našem največjem zimsko-letnem 
turističnem središču Golte. Pomembno je spom-
niti, da v akciji izbiramo v kategorijah naj špor-
tnik, naj športnica, naj mladi športnik (do 21 let), 
naj mlade športnice, izbirali bomo najboljše eki-
pe, prireditelje tekmovanj in osebnost z zaslu-
gami za karierno športno udejstvovanje. 

ZDAJ JE PRAVI ČAS ZA PRISTOP K PROJEKTU 
Še vedno želimo spodbuditi tudi uspešne 

podjetnike, zavode in društva, da bi se s spon-
zorskimi sredstvi, organizacijskimi možnostmi 
ter aktivnim pristopom k bližajočemu se glaso-
vanju vključili v proces predlaganja kandidatov, 
nominacij in izvedbo zaključne prireditve s po-
delitvami priznanj ter pokalov. 

Organizacijski odbor in strokovna komisija 
sta na delu že poldrugi mesec in več, sodelu-
jočih pa je tudi že vse več. Pozitivna energija, ki 
podpira priprave in potek športu prijaznemu do-
gajanju, spodbuja rekreativce in športnike, ki so 
vse bolj prisotni s svojim razmišljanjem, kritični-
mi pogledi, predvsem pa realističnimi predlogi, 
spodbudami in izkušnjami. Zamisel Iva Milova-
noviča se krepi in postaja gibanje z jasnimi cilji 
in spektakularnim zaključkom športnega leta v 
športni dvorani v Mozirju.

»KOCINE MI GREDO POKONCI, KO POMISLIM 
NA PRIREDITEV«

»Zelo se je veselim,« nam je ob srečanju de-
jala sogovornica Bernarda Čeplak Poznič, vo-
jakinja iz Mozirja. Kot pravi, je strastna rekrea-
tivna tekačica, a tudi organizatorica, podporni-
ca športom ter dobrodelnosti ob tem. Bernarda 
je zaposlena v Slovenski vojski v Ljubljani, kjer 
ima veliko možnosti za šport. 

»Sem strastna tekačica, vojska mi ponuja ve-
liko možnosti za treninge in omogoča udeležbo 
na znanih tekaških prireditvah doma in v tuji-
ni. Podpiram in zagovarjam šport in rekreacijo 
na splošno, tek pa še posebej. Ponosna sem, da 
sem doma v dolini, ki ima veliko dobrih, vrhun-
skih športnikov, včasih pa imam občutek, da se 

tega vsi skupaj premalo zavedamo. Tudi rekrea-
tivci smo del tega velikega potenciala in lepote 
športanja. Sem del tega z različnimi pristopi ter 
tudi kot aktivna športnica. 

ZMAGOVALKA IN ORGANIZATORICA TEKAŠKIH 
PRIREDITEV

Letos sem zmagala na maratonu Savinja (21 
km) in na ultramaratonu Celje-Logarska dolina 
(42 km), torej obakrat na domačem terenu. Us-
pešno sem tekla tudi na drugih tekih, hkrati se 
že pripravljam na organizacijo pozno decem-
brskega nočnega teka v domačem kraju. To člo-
veka dela močnega in vztrajnega«. 

Bernarda Čeplak Poznič je prvo prireditev 
Športnik leta spremljala v živo, v dvorani v Mo-
zirju. »Vse je bilo izpeljano brezhibno, imela sem 
svoja favorita, ki sta oba zmagala, Nani in Ma-
ja. Motilo jo je le to, da dvorana ni bila polna, 
najmanj je bilo prisotnih domačinov. Morda le-
tošnja možnost nakupa kart v prosti prodaji to 
vrzel le zapolni. Izjemna prireditev pa je bila iz-
peljana navdušujoče, brezhibno.« 

In koga bi naša vojakinja predlagala kot no-
miniranca v tej sezoni? »Moja naj športnica je 
itak Maja Mihalinec, bi pa predlagala njeno se-
stro Katjo, ki že tudi dosega vrhunske rezulta-
te v odbojki.«

Tekst in foto: Jože Miklavc

Bernarda Čeplak Poznič iz Mozirja je 
strastna rekreativna tekačica, zaposlena v 

Slovenski vojski. 
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Peteršilj nenavadne oblike je zrasel na 
Rečici ob Savinji. Korenjak ima vse, kar se 

za moški spol spodobi. (Foto: MŠ)

DAROVI JESENI

Na jablani desetkilogramske buče

Buča je krasila krošnjo jablane. (Foto: JM)

Simona Brajer, predstavnica bloka na 
Zadrečki cesti 2 v Nazarjah, nam je 

poslala fotografijo barvitega aranžmaja z 
jesenskimi plodovi. Marsikje pred hišami 

imajo podobne okrasitve, zakaj ne tudi pred 
bloki, in njihov je eden prvih.

Barbara Črnodovski iz Gornjega Grada 
pravi, da je njena soseda Marija Komar 

strastna gobarka, ki je našla ta dva strastna 
ljubimca. Skupaj zaraščena se nista ločila 

niti, ko ju je utrgala. 

V Kolovratu so ljubiteljski vrtnarki namesto le-
pih sadežev na jablani zrasle obilne jedilne bu-
če. Kot mlade, doma vzgojene sadike so spleza-
le iz kompostnika, kjer so med bogato olistene-
limi krošnjami dveh dreves preživljale vroče po-
letje. Medtem so brez pomembnejšega zalivanja 
bogato cvetele in na robu jeseni na hitro odebe-
lile več plodov. Najtežji trije so na koncu že lomi-
li veje. Največja je tehtala krepko čez 10 kil, vse tri 
skoraj 30, kar je bil že kar pravi rekord za tovrstne 
buče. Zdaj vse tri krasijo dom lastnice.

JM

TRGATEV V NAJ SEVERNO-ZAHODNEJŠI LEGI VINOGRADNIŠKE DEŽELE PODRAVJE

Pridelka manj od pričakovanj, a visoke kakovosti

Trgači so v Kolovratu za kljunači pobrali kakovostno grozdje modre 
frankinje. (Foto: Jože Miklavc)

V ljubijskem vinogradu Mihaela 
in Tatjane Fajfar so opravili trgatev 
grozdja. Gre za največji vinograd 
v tem delu naše vinorodne pokra-
jine. Družinski člani in prijatelji so 
bili ob trgatvi kar malo žalostni, saj 
so vremensko težavna letina, ob 
dozorevanju pa še jate ptic količin-
sko zmanjšale pridelek. Miha Fajfar 
se je že odločil, da bo naslednjo le-
tino varoval s protitočno in mrežo 
proti kljunačem.

NA DOGODKU SO SE ZBRALI 
SOVAŠČANI, PRIJATELJI ...

Po šegah iz vinorodnih Haloz, od 
koder izhaja Fajfar, tudi trški viničar 

občine Mozirje, se ob velikem pra-
zniku vinogradnikov zberejo soro-
dniki, sovaščani in prijatelji, ki dru-
žno oberejo grozde, brentači drago-
ceni pridelek znosijo do stroja pec-
ljalnika, v kadeh pa se nato grozdna 

drozga macerira od sedem do osem 
dni. Po stiskanju in razsluzenju vi-
nogradnik izpostavi mošt fermen-
taciji ter kot zadnje pristopi h kle-
tarjenju, ki je najpomembnejši del 
»ustvarjanja« dobrega vina.

FAJFAR V 20 LETIH 
DONEGOVAL ODLIČNA 

VINA
Po dolgotrajnem, stalnem izo-

braževanju in usposabljanju za vi-
nogradnika, kar je Mihael počel 
že od malega v rojstnem Korenja-
ku pri Zavrču, je kot eden aktivnej-
ših članov pri Vinogradniškem dru-
štvu Šmartno ob Paki postal pri-
znani pridelovalec rdečega in be-
lega vina v svojih in delno najetih 
vinogradih (v Ljubiji ima posajenih 
kar 1.260 trsov). 

Za vrhunska vina je prejel več 
kot 140 zlatih priznanj, v doma-
čem Šmartnem ob Paki je štiri-
krat in na ravni Slovenije trikrat 
postal kletar leta, zlate in meda-
lje naziv šampion leta pa je pre-
jel tudi na najvišji ocenjevalni 
ravni pri nas. 

Jože Miklavc

Mihael Fajfar je za 
vrhunska vina do sedaj 
prejel več kot 140 zlatih 
priznanj.
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GODBA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Na izletu v Nemčiji in Belgiji

Člani zgornjesavinjske godbe na ogledu evropskega parlamenta, kjer jih je sprejel poslanec 
Franc Bogovič (levo). (Fotodokumentacija godbe)

Lani smo v Godbi Zgornje Savinjske doline pre-
jeli povabilo s strani evropskega parlamenta in 
poslanca Franca Bogoviča na tridnevno ekskur-
zijo v Belgijo, da spoznamo Bruselj in potek dela v 
parlamentu. Ker je bil to velik finančni in organi-
zacijski zalogaj, pri čemer nam je v veliki meri po-
magal naš član Jure Bizjak, ki dela v parlamentu, 
smo izlet izvedli v letošnjem septembru.

Na pot smo se odpravili v noči iz petka na so-
boto, 23. septembra. Prvi cilj, ki smo si ga zada-
li, je bil Nürnberg v Nemčiji, kjer smo si ogledali 
staro mestno hišo, vodnjak Schöner Brunnen in 
spoznali njegovo zgodovino. 

Pot smo nadaljevali proti Bruslju. V poznih ve-
černih urah smo se nastanili v hotelu in odšli na 
večerjo v bližnjo restavracijo, kjer smo jedli bel-
gijsko specialiteto – pommes frites ter golaž. 

Naslednji dan smo obiskali mesto Gent pod 
vodstvom slovenskega izseljenca in predsedni-
ka Slovenskega katoliškega, pevskega in kultur-
nega društva Slomšek Stanija Revinška. Spre-
hodili smo se po delih mesta Graslei in Korenlei, 
kjer se levo in desno od reke Leie bohotijo tipič-
ne flamske hiše z bogatimi pročelji ter se spus-
tili do zgodovinskega pristanišča. Ogledali smo 
si mestno hišo in katedralo sv. Bavona, v kate-

ri smo občudovali dragocen rezljan oltar iz le-
ta 1432.

Med potjo nazaj v Bruselj smo se ustavili 
še pri Atomiumu, ki je nacionalen simbol in je 
165-milijardkrat povečana osnovna celica jekle-
nega kristala. Z avtobusom smo se nato prepe-
ljali skozi evropsko četrt, mimo institucij evrop-
ske komisije, parlamenta in sveta, do centra 
mesta. Sledil je ogled starega dela mestnega 
jedra Bruslja. Največ pozornosti smo namenili 
poznogotski mestni hiši Hotel de Ville in ceho-
vskim hiškam s konca 17. stoletja. 

Za zadnji dan naše ekskurzije nam je os-

tal ogled Odbora regij in Ekonomsko-socialne-
ga odbora, institucij EU, ki zastopata interese lo-
kalnih in regionalnih oblasti oziroma delodajal-
cev in delavcev v EU. Sledil je ogled evropskega 
parlamenta, kjer nas je sprejel poslanec Franc 
Bogovič. 

Po kratki debati smo imeli še možnost ogleda 
Hiše evropske zgodovine, ki nas je na zelo zani-
miv in sodoben način popeljala skozi zgodovino 
nastajanja Evropske unije. Še prehitro je minilo 
in čakala nas je dolga pot domov ter varen pri-
stanek v Mozirju v torkovem dopoldnevu.

Katja Naraločnik
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Šolstvo, Ljudje in dogodki, Prejeli smo

OSNOVNA ŠOLA NAZARJE

Stopili skupaj za lepši razred

Tridnevna akcija je zajemala kitanje, beljenje, popravljanje, čiščenje in predvsem osvežitev 
učilnice. (Foto: Danijela Lončar)

Starši učencev 1. a razreda OŠ Nazarje smo se 
lotili prenove učilnice, v kateri dopoldneve pre-
življajo njihovi zakladki. Tridnevna akcija je zaje-
mala kitanje, beljenje, popravljanje, čiščenje in 
predvsem osvežitev učilnice.

Še enkrat smo dokazali, da je v dobri družbi 
delo bolj prijetno in lažje. Pridne roke staršev in 
dobra volja vseh prisotnih za skupen namen so 

ustvarile čudovito svetlo učilnico, ki je učencem 
ponovno odprla svoja vrata. Navdušenje je bi-
lo nepopisno.

Zasluge za uspešen projekt gredo staršem in 
ravnateljici, ki jih je pri tem podprla. Tako smo 
prvošolčkom v tednu otroka podarili čudovit 
prostor za učenje in igro.

Danijela Lončar

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO OKONINA

Mladi rod gasilcev 
po prikazanem 
znanju še užival

Jamarji so mladež po vrvi spuščali preko 
Savinje. (Foto: Štefka Sem)

Okoninski mladi rod gasilcev šteje 25 članov, 
ki se veselijo druženja in vaj. Posebej so se raz-
veselili prikazne vaje, saj so jih člani jamarske 
reševalne službe spuščali po vrvi preko Savi-
nje. Enota reševalnih psov Kinološkega društva 
Zgornjesavinjske doline je prikazala iskanje po-
grešanca po potresu. V družbi dveh psov so se 
iskanju pridružili tudi gasilci.

Mladi so prikazali temeljne postopke oživlja-
nja s pomočjo avtomatskega defibrilatorja na 
lutki zgornjesavinjske območne enote Rdečega 
križa. Za konec so se pridružili operativni enoti 
okoninskega prostovoljnega gasilskega društva 
pri gašenju požara.

Gasilcem so se pridružili najmanjši bratci in 
sestrice s starši. Skupaj so dan zaključili z dru-
ženjem in malico. Mentor gasilske mladine Toni 
Novak je s pomočniki pohvalil delo najmlajših, 
obiskal jih je tudi poveljnik Gasilske zveze Zgor-
nje Savinjske doline Slavko Bric.

Štefka Sem

OSNOVNA ŠOLA REČICA OB SAVINJI

Rekordno število udeležencev na mini olimpijadi 

Prihod olimpijske bakle in olimpijske zastave je spremljala častna gostja atletinja Maja 
Mihalinec. (Foto: Marija Šukalo)

Osnovna šola Rečica ob Savinji je gostila mi-
ni olimpijado v organizaciji Olimpijskega komi-
teja Slovenije. Poleg gostiteljice so se je udele-
žile osnovne šole Nazarje, Mozirje, Karla Destov-
nika-Kajuha Šoštanj in Livada Velenje. Po uvod-
nih pozdravih ravnatelja rečiške šole Petra Pod-
gorška in župana občine Vinka Jeraja je zbrane 

nagovorila tudi častna gostja, atletinja Maja Mi-
halinec iz Mozirja.

Članica Atletskega kluba Velenje in udele-
ženka olimpijskih iger v Riu je otrokom zažele-
la veliko sreče in borbenega duha. V pogovo-
ru s predstavnikom olimpijskega komiteja Bo-
janom Jurovičem je predstavila svojo športno 
pot in zaupala, da so sanje vsakega športnika 

udeležba na pravih olimpijskih igrah.
Preko 700 udeležencev se je pomerilo v raz-

ličnih disciplinah in vsi so prejeli priznanje za 
udeležbo in nastop. Izvedli so tudi olimpijski 
protokol z baklo in zastavo, ki so jo ob zvokih hi-
mne na prizorišče prinesli predstavniki osnov-
nih šol udeleženk srečanja.

Marija Šukalo
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V ŠTIRIH DIRKAH NADOKNADIL IZPUŠČENO PETO

Motorist Aleš Rakun drugič slovenski državni prvak

Aleš Rakun je postal državni prvak 
2017 v kategoriji S70 – dirkalni 
skuter. (Foto: Jože Miklavc)

Aleš Rakun, motorist iz Poljan, ki 
si je za letošnjo sezono zadal ve-
lik cilj, postati vodilni dirkač itali-
janskega državnega prvenstva, je 
kljub nekaj težavam z motorjem 
in enim padcem uspešno nasto-
pal na dirkah v razredu S70 (dirkal-
ni skuter). Minuli konec tedna je na 
dirki v Vrtojbi postal državni prvak 
kljub izpuščenemu nastopu na eni 
izmed domačih tekem. 

Kot nam je povedal po tekmi, so 
poleg njegove gorečnosti, odlične-
ga občutka za tekmovanje in že-

lje po napredovanju za njegove 
uspešne nastope zaslužni njego-
vi pokrovitelji, ekipni duh ter užit-
ki na hitrostnih tekmovanjih doma 
in v tujini. Uradna razglasitev Aleša 
Rakuna kot državnega prvaka bo 
na posebni slovesnosti v Gallusovi 
dvorani Cankarjevega doma.

Jože Miklavc

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

V novo sezono z realnimi pričakovanji
V petek, 13. oktobra, se je za-

čela nova košarkarska sezona za 
zgornjesavinjski košarkarski ko-
lektiv. Popotnica v novo sezono je 
bila uspešna lanska, zgodovinski 
uspehi slovenske košarke ter za-
plet med sodniki in Košarkarsko 
zvezo Slovenije. Na petkovi tekmi 
se je domačim gledalcem predsta-
vila ambiciozna članska zasedba z 
zmago nad Krškim.

AMBICIOZNO V NOVO SEZONO
V letošnjem letu smo bili priča 

zgodovinskim uspehom sloven-
ske košarke in sporu košarkar-
skih sodnikov s Košarkarsko zve-
zo Slovenije, vendar je ta začasno 
razrešen in tekmovanja so se za-
čela. Pravo košarkarsko evforijo je 
povzročila slovenska članska re-
prezentanca, ki je postala evrop-
ski prvak. Velik uspeh so dosegle 
mlajše članice, ki so postale evrop-
ske podprvakinje. Oba uspeha do-
kazujeta kakovostno delo v sloven-
skih klubih, kjer se kalijo igralci, ki 
sestavljajo različne reprezentance. 

Nazarski košarkarski klub je la-
ni že dokazal, da se v njihovi sre-
dini kalijo kakovostni igralci, saj so 
na plečih domačih košarkarjev do-
segli lep uspeh. Sezono so zaklju-
čili na 5. mestu v 3. SKL, za kvalifi-
kacije za 2. SKL jim je zmanjkala le 
ena zmaga. 

Po besedah predsednika kluba 

Petra Goltnika so v letošnjo sezo-
no krenili še bolj zavzeto in odloč-
no. Poudaril je, da tudi tokrat na-

stopajo v državnih tekmovanjih v 
vseh sedmih starostnih kategori-
jah. V sodelovanju z društvom RIS 
imajo organizirano šolo košarke po 
osnovnih šolah v dolini. 

V mlajših kategorijah nastopajo 
v 2. SKL. Pri mladincih U19 so rav-
no v času nastajanja članka igra-
li kvalifikacije za 1. A SKL. V koli-
kor bodo uspešni, bodo nastopa-
li med najboljšimi klubi v Sloveni-
ji, v vsakem primeru pa imajo za-
gotovljeno mesto v 1. B SKL, v kate-
ri imajo člani te lige prav tako mož-

nost postati državni prvak Sloveni-
je. Glavni cilj v mlajših selekcijah 
je omogočiti kakovostne treninge 

igralcem, ki omogočajo njihov ra-
zvoj, sami rezultati pa niso primar-
nega pomena.

SPOGLEDUJEJO SE Z VRHOM 
LIGE

Glavni cilj članske ekipe osta-
ja biti stabilen tretjeligaš. Glede 
na sestavo letošnje ekipe se lah-
ko spogledujejo z vrhom lige, saj jo 
imajo igralsko zelo dobro pokrito, 
sestavljeno iz igralcev, ki so se ka-
lili v mlajših selekcijah. Košarkarji, 
ki so igrali za šoštanjsko Elektro, so 

se vrnili v Nazarje, pridružil pa se 
jim je perspektiven igralec Elektre.

KAKOVOSTEN TRENERSKI ŠTAB
Goltnik je omenil, da imajo ka-

kovosten trenerski štab, vsi trener-
ji pa imajo ustrezne licence za vo-
denje ekip v državnih ligah. Trener-
ji, ki niso imeli stalnih licenc, so bili 
poslani na izobraževanja za prido-
bitev le-teh. 

Zahvalil se je nazarski občini, ki 
klub finančno podpira in mu zago-
tavlja ustrezne pogoje za delo. Veli-
ka zahvala gre tudi glavnemu spon-
zorju BSH Hišni aparati Nazarje, 
brez katerega verjetno ne bi bilo ko-
šarke v kraju. Zasluge pa gredo še 
vsem ostalim sponzorjem, donator-
jem in prostovoljcem, ki prispevajo 
k uspešnemu delu kluba.

USPEŠEN ZAČETEK SEZONE
Prva tekma je pokazala, da so 

pričakovanja osnovana na realnih 
osnovah. V petek je v nazarski dvo-
rani gostovalo Krško, ki je domači 
ekipi bilo kos 30 minut. Zadnjih de-
set minut so bili gledalci priča eno-
stranskemu prometu proti košu Kr-
čanov, vse pa pove končni rezultat 
82:60 v korist domače ekipe.

Danes bo na sporedu že drugi 
krog tekmovanja, Nazarčani bodo 
gostovali v Ljubljani pri slovitem 
Slovanu.

Roman Mežnar

Na petkovi tekmi se je gledalcem v nazarski športni dvorani 
predstavila ambiciozna članska zasedba KK Nazarje, saj so v zadnji 

četrtini sprožili pravi enosmerni promet proti košu Krčanov in 
zmagali z rezultatom 82:60. (Foto: Roman Mežnar)



Savinjske novice št. 42, 20. oktober 201722

Kronika, Oglasi

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

•	 NAŠLI	NASADA	KONOPJE
Ter: 11. oktobra so policisti PP Mozirje na podlagi obvestila našli 

dva nasada konoplje v Teru. Z dodatnim zbiranjem podatkov in ogle-
dom sta bila ugotovljena lastnika nasadov, zoper katera sledi kazen-
ska ovadba na pristojno državno tožilstvo.
•	 OBČAN	POSEDOVAL	OROŽJE	BREZ	DOVOLJENJ

Florjan: 11. oktobra so mozirski policisti na podlagi odredbe Ok-
rajnega sodišča v Celju pri 69-letnem občanu v Florjanu pri Gornjem 
Gradu opravili hišno preiskavo. V preiskavi so bile zasežene tri puške, 
tri pištole in več kosov streliva, saj za posedovanje naštetega ni imel 
ustreznih listin. Zoper lastnika sledi odločba o prekršku.

•	 OGENJ	V	ZABOJNIKU
Spodnja Rečica: 12. oktobra ob 18. uri je v Spodnji Rečici zagorel 

zabojnik za smeti. Požar so pogasili gasilci iz PGD Rečica ob Savinji, 
Grušovlje in Pobrežje.
•	 NADLEGOVANJU	SLEDILA	VOŽNJA	POD	VPLIVOM	ALKOHOLA

Prihova: 15. oktobra v jutranjih urah so bili policisti PP Mozirje ob-
veščeni, da je v gostinskem lokalu na Prihovi gost, ki je bil še edini v 
lokalu, nadlegoval delavko. Policisti so na kraju opravili postopek in 
gostu zaradi kršitve javnega reda in miru ter nedostojnega vedenja 
do policistov izdali plačilni nalog. 

Kasneje je bil isti moški kontroliran v cestnem prometu kot voz-
nik osebnega avtomobila, pri čemer je bilo z indikatorjem alkoho-
la ugotovljeno, da je vozil pod vplivom alkohola. Odrejeno mu je bi-
lo pridržanje do streznitve. Zaradi vožnje pod vplivom alkohola zo-
per njega sledi obdolžilni predlog na Okrajno sodišče v Celju, odde-
lek za prekrške.
•	 ZAGORELO	ZARADI	NEPOGAŠENEGA	KURIŠČA	

Dleskovška planota: 16. oktobra ob 12.26 so na planini Vodo-
le na Dleskovški planoti zaradi nepogašenega kurišča zagoreli ru-
ševje, podrast in drevje. Posredovali so gasilci PGD Luče, ki so peš z 
najnujnejšo opremo dostopili do lokacije, s prekopom območja pre-
prečili širjenje požara in ga pogasili na površini približno 700 kva-
dratnih metrov. Z nadzorom območja bodo nadaljevali.

POVZROČITELJ	NESREČE	VOZIL	POD	VPLIVOM	ALKOHOLA
Poročali smo že o nesreči, ki se je 7. oktobra zvečer zgodila v Pri-

možu pri Ljubnem ob Savinji in v kateri je 32-letna voznica osebne-
ga avtomobila izgubila življenje. 25-letni povzročitelj nesreče, ki je v 
nepreglednem ovinku zapeljal na nasprotni vozni pas in pri tem trčil 
v nasproti vozeče vozilo, ki ga je vozila 32-letna voznica, je bil prav ta-
ko, kot njegova 21-letna sopotnica v nesreči huje telesno poškodovan. 
Kasnejše preiskave so pokazale, da je povzročitelj vozil pod vplivom 
alkohola, saj je imel v krvi 2,11 grama alkohola na liter krvi. 25-letnik 
je bil zaradi vožnje pod vplivom alkohola v preteklosti že kaznovan.

(Fotodokumentacija policije)

Na podlagi 50. in 60. člena Zakona o prostorskem na-
črtovanju (Uradni list RS 33/07, 70/08-ZVO-1B, 108/09, 
80/10-ZUPUDPP, 43/11-ZKZ-C, 57/12, 57/12-ZUPUDPP-A, 
109/12, 76/14-odl.US in 14/15-ZUUJFO) ter 7. in 30. člena Sta-
tuta Občine Statut občine Mozirje (Uradni list RS, št. 11/07) 
župan Občine Mozirje objavlja

JAVNO NAZNANILO o javni razgrnitvi in javni obravnavi 
dopolnjenega osnutka Prvih sprememb in dopolnitev 

občinskega prostorskega načrta občine Mozirje – SD OPN 1

1. člen
Občina Mozirje obvešča javnost o javni razgrnitvi in javni obravnavi 

dopolnjenega osnutka Prvih sprememb in dopolnitev občinskega pro-
storskega načrta občine Mozirje (v nadaljevanju: SD OPN 1).

Predmet javnega naznanila je tudi seznam parcel ali delov parcel, 
ki se jim s SD OPN 1 spreminja namenska raba prostora in je v prilogi 
tega javnega naznanila.  

2. člen
Javna razgrnitev dopolnjenega osnutka SD OPN 1 bo potekala v ča-

su od petka, 20. 10. 2017, do vključno ponedeljka, 20. 11. 2017, v prostorih 
Oddelka za okolje in prostor Občine Mozirje, Šmihelska cesta 2, 3330 
Mozirje (soba 225) v času uradnih ur in na spletni strani Občine Mozir-
je http://www.mozirje.si. 

3. člen
Javna obravnava dopolnjenega osnutka SD OPN 1 bo v sredo, 15. 11. 

2017, ob 17.00 v sejni sobi Občine Mozirje, Šmihelska cesta 2, 3330 Mo-
zirje. 

4. člen
Zainteresirani lahko v času javne razgrnitve vpišejo svoje pripombe 

in predloge v knjigo pripomb, jih pisno posredujejo na naslov Občine 
Mozirje,  Šmihelska cesta 2, 3330 Mozirje, ali pa posredujejo  na elektron- 
ski naslov obcina@mozirje.si (v rubriko »zadeva« obvezno naves-
ti ključne besede »dopolnjen osnutek SD OPN 1«) do konca javne 
razgrnitve. Zaželeno je, da se predlogi in pripombe posredujejo na ob-
razcu, ki je objavljen na spletni strani Občine Mozirje http://www.mo-
zirje.si/. Rok za oddajo pripomb  poteče zadnji dan javne razgrnitve, to 
je 20. november 2017 do 15. ure.

Prav tako lahko vsi zainteresirani svoje pripombe in predloge poda-
jo pisno ali ustno na zapisnik na dan javne obravnave, ki bo v sredo, 
15. 11. 2017, ob 17.00 uri.

5. člen
O pripombah in predlogih, podanih v času javne razgrnitve, bo Ob-

činski svet občine Mozirje zavzel stališča, ki bodo objavljena na ogla-
sni deski Občine in na spletni strani Občine Mozirje http://www.mo-
zirje.si.

6. člen
Javno naznanilo se objavi v Uradnem listu Republike Slovenije in 

začne veljati naslednji dan po objavi,  na spletni strani Občine Mozirje 
http://www.mozirje.si in na oglasni deski Občine Mozirje.

Št.: 3500-0001/2016-31                                                                                        

Mozirje, dne 4. 10. 2017
Župan Občine Mozirje 

Ivan Suhoveršnik l.r.
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Zahvale, Oglasi

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

ZAHVALA

Ob izgubi očeta, deda in pradeda

Viktorja PRAZNIKA
23. 12. 1931 - 5. 10. 2017

... se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, prijateljem, sose-
dom za pomoč, izrečena sožalja, darovane svete maše in sveče.

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi 

Ni res, da si odšla – nikoli ne boš!
Ujeta v naša srca z najlepšimi spomini
boš vsak naš korak spremljala v tišini.

ZAHVALA

Mnogo prekmalu in brez slovesa nas je za vedno zapustila 
ljuba hčerka in sestra

Melita JAMNIK
18. 10. 1984 - 7. 10. 2017

Ob tragičnem dogodku se zahvaljujemo dežurni reševalni službi 
Zgornje Savinjske doline ter gasilcem PGD Nazarje za pomoč na kra-
ju nesreče.

Za opravljeno pogrebno slovesnost se iskreno zahvaljujemo pat-
rom frančiškanom iz Nazarij, pevcem, govornikoma gospodu Darku 
Ogrizku in gospodu Jožetu Grudniku, praporščakom, Mateji Krušlin 
ter Melitinim prijateljem iz AK Rinka. 

Hvala vsem za darovano cvetje, sveče in svete maše ter velika zah-
vala vsem, ki ste imeli našo Melito radi in jo v tako velikem številu 
pospremili na njeni veliko prerani zadnji poti.

Na tem mestu bi se zahvalili še podjetju BSH, ki je Meliti omogoči-
lo osebnostno rast ter ustvarjanje in razvijanje na njeni karierni poti. 

Njeni domači
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Za razvedrilo

MILOVANOVIČ KOT CHEF
Čeprav menda mnoge skrbi, kdaj bi se naj 

upokojil popularni Zgornjesavinjčan iz Ljubi-
je kot tv športni reporter, z leto staro novico ne 
bo nič. Ivo je namreč dočakal ukinitev ukrepov 
ZUJF-a glede nujne upokojitve ob izpolnjenih 
pogojih. Zdaj Milovanovič planira jesensko ak-
tivnosti, v glavnem pa se kot chef lastne vrtne 
kuhinje v njemu priljubljenem Kolovratu posve-
ča prijateljem, sosedom in svojcem. Ker rad ku-
ha, peče in ob tem kakšno reče!

PREDNOVOLETNI SKOK V REKO
Sredi oktobra so se na izletu Turističnega 

društva Rečica ob Savinji po Beli krajini trije po-
gumneži okopali v reki Krupi.

Kak zdravnik bi si mislil: »U, neugoden zače-
tek vnetij dihalnih poti!«

Kak psihiater bi si mislil: »Dlje ko bodo v vo-
di, več bom zaslužil.«

Kak gostilničar bi si mislil: »O, tole ni dobro. 
Upam, da se ne bodo napili, preden bodo priš-
li k meni.«

Kaka ribiška čuvajka pa bi rekla: »Fantje, 
tule je ribolov prepovedan! Pokažite, kaj imate 
tako velikega v hlačah!«

(Foto: JM)

(Foto: MŠ)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 43. številki SN

2017

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Križanka, Informacije

SLOVENSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Mirana Likar: Babuškin kovček
Družinska saga je romaneskni 

prvenec slovenske avtorice, ki je 
do sedaj izdala že tri zbirke krat-
kih zgodb (Sobotne zgodbe, Se-
dem besed, Glasovi). Roman zaje-
ma celotno minulo stoletje, skozi 
njega pa spoznamo štiri generaci-
je žensk ene rodbine. 

Niz pripovedi o njihovem življe-
nju zajema njihov tako intimni kot 
zgodovinski lok dogajanja v med-
vojnem in povojnem času. 

Skozi pripovedi spoznavamo 
vse štiri ženske, od katerih je vsa-
ka vpeta v drug čas, poklic in celo 
družbeni sloj, a njihova različnost je 
le navidezna. V Babuškinem kovč-
ku najprej spoznamo Bibi, žensko v 
najboljših letih, ki je v najstniških le-
tih odšla od doma in se vrnila šele, 

ko je bila mama na smrtni postelji. 
Z njo se začne »odpiranje babuš«, 
osebnostnih kovčkov vseh štirih 
protagonistk romana …
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Petek,
20. oktober

ob 14.00. Pred trgovino Mercator v Nazarjah
Dobrodelna akcija Drobtinica
ob 18.00. Prostori KS Šmartno ob Dreti
Predstavitev knjige Nare Petrovič Kako z 
naravnimi navadami utrditi zdravje telesa in duha
ob 19.00. Cerkev Nazarje 
Večer pesmi in besede
ob 19.00. Kulturni dom  Gornji Grad
Gledališka melodrama Učinek kobilice

Sobota,
21. oktober

ob 8.00. Pred kulturnim domom v Gornjem Gradu
Dobrodelna akcija Drobtinica
ob 14.00. Šmartno ob Dreti
Slavnostna otvoritev ceste in pločnika
ob 14.45. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Hrastnik (pionirji)
ob 19.00. Kulturni dom Mozirje
Premiera gledališke drame Moč teme
ob 19.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Večer za ljubiteljsko petje

Nedelja,
22. oktober

ob 13.00. Športna dvorana Nazarje
Rokometna tekma RK Nazarje: RK Ljubljana (mladinke)
ob 19.00. Kulturni dom Mozirje
Ponovitev gledališke drame Moč teme

 Ponedeljek,
23. oktober

ob 18.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Z Nušo o vzgajanju otrok

Torek,
24. oktober

ob 10.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka
ob 11.00. Center starejših Gornji Grad
Predavanje Vaje za krepitev spomina
ob 15.00. CSU Nazarje 
Obisk zbirnega centra odpadkov Podhom
ob 17.00. Knjižnica Luče
Ura pravljic: Tobias in supergrozna knjiga duhov
ob 18.00. Galerija Mozirje
Predavanje Rajka Škariča Kako stres nastane in se 
stopnjuje?

Sreda,
25. oktober

ob 17.00. Knjižnica Rečica ob Savinji
Ura pravljic: Hiša duhov
ob 18.00. Knjižnica Gornji Grad
Ura pravljic: Tobias in supergrozna knjiga duhov
ob 18.30. Medgen borza Rečica ob Savinji
Svetovalnica za demenco

Četrtek,
26. oktober

ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Hiša duhov
ob 17.00. Knjižnica Nazarje
Ura pravljic: Hiša duhov
ob 18.00. Glasbena šola Nazarje
Interni nastop učencev 

Petek,
27. oktober

ob 11.30. Pokopališče Šmartno ob Dreti
Prireditev v spomin na padle v NOB

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa 
ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvali-
tetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.      

◊	JAVNI	RAZPISI,	POSLOVNI	NAČRTI,	FADN,	
RAČUNOVODSTVO
EU Mozirje (uradne ure) pon. in sre. od 8. do 12. ure, osta-
lo po dogovoru. GSM: 070 611 505, e-mail: zlebnik.mojca@
gmail.com.

M&M Podjetniško in poslovno svetovanje Mojca Žlebnik s.p., Rovt pod 
Menino 1, 3341 Šmartno ob Dreti. 

◊	Naročila	in	montaža	vseh	TELEMACH		in	TO-
TAL	TV	paketov!		gsm:	041/688-094.	

Miro Prašnikar s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

ŽIVALI – PRODAM
Telico sivko, čistokrvno, staro 6 me-
secev, težko 220 kg, potomka odlič-
ne mati dojilje, prodam, 450 EUR; gsm 
041/372-040.
Prodam bikce in telice, pasme simen-
tal, limuzin. Težke 170-250 kg. Odstav-
ljeni od mleka. Možna dostava; gsm 
031/233-599.

Drva, suha, bukova, cepljena, metrske 
klaftre, možen razrez na kratko in pre-
voz, prodam; gsm 031/585-735.
Prodam krmni krompir, možna dostava, 
ugodno, prodam tudi prašiča okoli 100 
kg, mesni tip; gsm 031/865-456.
Prodam cepljene bukove drve – klaftr-
sko; gsm 031/296-012.
Zimske gume na platiščih za fiat sedici 
ali suzuki SX4; gsm 041/324-347.

DRUGO – PODARIM
Podarim skoraj novo vzmetnico 90 x 
190 cm; gsm 070/80-84-28.

DRUGO – IŠČEM
Če ima kdo za podarit ali prodat gramo-
fonske plošče; tel. št. 58-45-458.

DRUGO – KUPIM
Kupim traktor 30 do 80 KS, v dobrem ali 
slabem stanju; gsm 051/203-387.

NEPREMIČNINE 
Ugodno prodam 87 m2 veliko stanova-
nje v Mozirju; gsm 030/284-699.
Trosobno stanovanje v  Gornjem Gradu 
ugodno prodam ali menjam za nepre-
mičnino; gsm 041/444-769.
Stanovanje – garsonjero, 26 m2, na Re-
čici ob Savinji oddam ali prodam; gsm 
041/574-921.
Kmetijsko zemljišče 5.500 m2 v Lokah 
ob cesti Loke-Nazarje prodam; gsm 
041/650-151.

OSEBNI STIKI
Želim si trajne ljubezni s samsko punco, 
s temeljnimi vrlinami; gsm 031/420-193. 

VOZILA – PRODAM
Peugeot 308 sw, letnik 2011, disel, pro-
dam; gsm 041/949-530.

Prodam meso mlade pašne telice (po-
lovica); gsm 041/533-658.
Prodam telico za zakol ali nadaljno re-
jo; gsm 031/214-808.
Prodam domače kunce za pleme ali za-
kol; gsm 031/289-128.
Telico rj, pašno, brejo 7 mesecev, dob-
rega porekla, prodam; gsm 041/324-
377.

Prodam bikca čb/ls, star 10 dni, 200 
EUR; gsm 040/723-865. 
Prodam pašno telico ls/čb, staro 18 
mesecev, primerno za pripust; gsm 
031/214-997.
Prašiče, odlične mesnate pasme za do-
pitanje ali zakol, Fišar; gsm 041/619-
372. 
Prodam telički čb in rj, pasme, stari 10 
dni, dobrega porekla; gsm 031/515-112.
Prodam jagnjeta za zakol, težke cca 40 
kg; gsm 031/299-738.
Prodam prašičko mesne pasme, težko 
okoli 100 kg. Primerna za nadaljnjo re-
jo ali zakol - Ljubno; gsm 031/865-456.
Prodam meso polovice mlajše krave 
ugodno, zakol bo konec oktobra; gsm 
051/335-751.
Prodam meso mladega goveda v no-
vembru ali decembru – Luče; gsm 
070/228-293.
Prodam 2 bikca sivca, težka od 170 do 
200 kg; gsm 041/783-494.
Prodam visoko brejo, sivo-rjavo teli-
co. V račun vzamem silažne bale; gsm 
041/716-210.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopitanje 
in teličke nad 100 kg, mesni tip; gsm 
031/533-745.
Kupim telico do 200 kg, brez številke; 
gsm 030/667-322.

DRUGO – PRODAM
Motokultivator muta s priključki, kotel 
za žganjekuho, prodam; gsm 041/868-
681.
Šipek, zmlet, posušen, za odličen čaj, 
prodam; gsm 030/914-922.
Prodam trosilec hlevskega gnoja na 
dva pokončna valja VTG 2700; gsm 
031/295-331.
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Oglasi
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Ljudje in dogodki, Oglasi


